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Zápisnica zo 6. zasadnutia 

Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice - Sídlisko Ťahanovce 

Deň konania: 21. jún 2023  

Miesto konania: zasadacia miestnosť miestneho úradu, Americká trieda 15, Košice 

Zasadnutie viedol: Mgr. Ing. Miloš Ihnát – starosta mestskej časti 

Začiatok zasadnutia: 13.00h 

Koniec zasadnutia: 17.50 h 

Prítomných: 12 poslancov 

Ospravedlnení: 0 

Zvukovo-obrazový záznam bol vyhotovený spoločnosťou A.S.PARTNER, s.r.o Košice. 

Zapisovateľka: Ing. Andrea Levická 

Zápis zo zvukového záznamu: Ing. Janka Rajňáková 

Overovatelia zápisnice: Ing. Štefan Bereš, Mgr. Mária Horváthová 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

Program: podľa priloženej pozvánky 

 

Bod č.1 Otvorenie 

Zasadnutie otvoril starosta mestskej časti Miloš Ihnát, ktorý konštatoval, že prítomných je 

všetkých dvanásť poslancov. 

 

Bod č.2 Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice zo zasadnutia miestneho 

zastupiteľstva 

Za overovateľov zápisnice starosta mestskej časti určil poslancov Štefana Bereša a Máriu 

Horváthovú. . Za zapisovateľku určil Ing. Andreu Levickú. 

Bod č. 3 Voľba návrhovej komisie  

Do návrhovej komisie boli navrhnutí poslanci Jozef Figeľ  a Eva Zummerová. 

Uznesenie číslo 87/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce v súlade so znením 

druhej vety § 9 ods. 7 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Sídlisko Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva  

volí  

návrhovú komisiu pre 6. zasadnutie miestneho zastupiteľstva v zložení:  

MVDr. Jozef Figeľ  

Mgr. Eva Zummerová  

Hlasovanie:  12/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 
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Hlasovacie zariadenie vykázalo chybu pri hlasovaní poslanca Bereša, ktorý hlasoval za. 

Uznesenie tak bolo prijaté hlasmi všetkých poslancov. Starosta následne citoval 

rokovací poriadok, podľa ktorého je návrhová komisia povinná pracovať a poslanci 

predkladať návrhy uznesení. 

 

Bod č. 4 Schválenie programu zasadnutia miestneho zastupiteľstva 

Návrh programu 5. zasadnutia miestneho zastupiteľstva obdržali poslanci v súlade s 

rokovacím poriadkom miestneho zastupiteľstva elektronicky, bol zverejnený na úradnej tabuli 

a webovom sídle mestskej časti. Bol prerokovaný a schválený miestnou radou. Na schválenie 

zverejneného návrhu programu zasadnutia postačuje nadpolovičná väčšina prítomných 

poslancov. 

Uznesenie číslo 88/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 10 

ods. 1 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva v súlade s ustanovením § 

12 ods. 5 zákona číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  

schvaľuje  

zverejnený program 6. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce  

Hlasovanie:  12/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Starosta mestskej časti vyzval poslancov na predkladanie návrhov na zmeny a doplnenie 

programu rokovania. 

Poslanec Marek Fedoročko – navrhol nasledujúcu zmenu: bod 21 Príprava projektovej 

dokumentácie pre kamerový systém mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce presunúť za 

bod 5 ako bod 5.1, bod 22 Príprava projektovej dokumentácie pre vybudovanie Europarku 

Európska trieda Košice presunúť za bod 5 ako bod 5.2, bod 14 Programový rozpočet mestskej 

časti Košice-Sídlisko Ťahanovce na rok 2023 – 3. zmena rozpočtu presunúť za bod 5 ako bod 

5.3. 

Uznesenie číslo 89/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 10 

ods. 1 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva v súlade s ustanovením § 

12 ods. 5 zákona číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  

schvaľuje 

zmenu poradia bodov programu 6. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Sídlisko Ťahanovce nasledovne:  
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- presun bodu 21 za bod 5 ako bod 5.1  

- presun bodu 22 za bod 5 ako bod 5.2  

- presun bodu 14 za bod 5 ako bod 5.3  

Hlasovanie:  12/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 90/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 10 

ods. 1 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva v súlade s ustanovením § 

12 ods. 5 zákona číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení  

schvaľuje 

program 6. zasadnutia Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce podľa schválených zmien.  

Hlasovanie:  12/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 5 Slovo pre verejnosť  

V súlade s § 6 odsek 3 a §16 rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Sídlisko Ťahanovce sa do programu rokovania obligatórne zaraďuje bod Slovo pre 

verejnosť. Do rozpravy k tomuto bodu sa zo strany verejnosti neprihlásil nikto. 

 

Bod č. 5.1 Príprava projektovej dokumentácie pre kamerový systém v mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce 

Starosta mestskej časti požiadal navrhovateľa – poslanca Mareka Fedoročka, aby bod uviedol. 

Poslanec Marek Fedoročko – predložil na schválenie návrh  pre prípravu projektovej 

dokumentácie pre kamerový systém v mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce. Podklady boli 

poslancom zaslané zo strany úradu. Ide o prípravu projektovej dokumentácie na vybudovanie 

nového smart kamerového systému. Ako prvý krok je potrebné nájsť vhodného projektanta, 

ktorý by systém naprojektoval, aby sa mestská časť mohla uchádzať o finančné prostriedky 

z grantového fondu, ktorý je na to určený. Ide o 35 až 45 kamier v rámci sídliska, ktoré by boli 

z 95 – ich percent prefinancované z eurofondov a 5 % by tvorila spoluúčasť mestskej časti.  

V tomto bode ide o prípravu projektovej dokumentácie, aby sme sa mohli posunúť ďalej 

a boli pripravení včas reagovať, keď bude vyhlásená výzva a prihlásiť sa do tejto grantovej 

schémy. 

Starosta mestskej časti k tomuto bodu otvoril diskusiu. 
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Poslanec Ján Pavúk – opýtal sa na ekonomické odhady vo veci podobných projektov. Čo by 

mestskej časti táto prvotná investícia priniesla? 

Reakcia poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie poslanca Jána Pavúka – „cieľom je zvýšiť 

bezpečnosť obyvateľov na sídlisku Ťahanovce a mať sídlisko viac zabezpečené z hľadiska 

monitoringu, nakoľko samotné kamery bezpečnosť ako takú neprinášajú, ale monitorujú 

situáciu a vieme následne reagovať. Plus tie nové smart kamery, o ktoré sa uchádzame alebo 

sa budeme uchádzať, ak schválime tento projektový zámer, vieme využiť aj na analýzu 

metadát z hľadiska autodopravy na sídlisku. Vieme cez tieto kamery sledovať aj to, koľko áut 

vchádza na sídlisko a koľko z neho vychádza, na ktorých lokalitách sa zdržiavajú a takisto 

vieme tieto kamery využiť v budúcnosti, keďže sa plánuje v blízkej budúcnosti, aby 

samosprávy mohli merať rýchlosť, ako radary na meranie rýchlosti na kritických úsekoch, ako 

je Berlínska, pri Domčeku alebo na Belehradskej ul. Čiže v budúcnosti plánujeme mať jeden 

komplexný moderný smart systém, ktorý by nám zabezpečil nielen vyššiu bezpečnosť, ale aj 

dáta, ktoré tak potrebujeme na to, aby sme mohli zaviesť parkovaciu politiku. 

Dnes sa bavíme o tom, aby sme sa mohli prihlásiť do tejto výzvy a mať v rukách kvalitne 

pripravený projekt. V pondelok sa uskutočnilo stretnutie s ľuďmi, ktorí sa venujú takýmto 

projektovým dokumentáciám. Pripravili a usmernili nás, na čo je dôležité myslieť pri takýchto 

projektových dokumentáciách, ako by mala vyzerať naša technická špecifikácia, ktorá je 

kľúčová preto, aby sme pripravili kvalitný projekt. Čiže miestny úrad spolu s členmi komisie 

rozvoja, výstavby a dopravy pracujeme na tom, aby sme pripravili dobrý podkladový materiál 

pre projektanta. Dnes je potrebné schváliť finančné krytie na prípravu takéhoto projektu. 

Tento projekt by mestskú časť nemal stáť viac ako 15 tisíc €. 

Uznesenie k tomuto bodu znie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce schvaľuje doplnenie programového rozpočtu v programe 1 – Plánovanie 

manažment a kontrola podprogram 1.8 – Projekty a porealizačné zamerania, cieľ 

podprogramu č. 5 Príprava projektovej dokumentácie pre kamerový systém mestskej časti 

Košice-Sídlisko Ťahanovce – kapitálový výdavok 15 tisíc €. Financovanie tohto kapitálového 

výdavku -  z prostriedkov rezervného fondu v plnej výške . 

Reakcia poslanca Štefana Bereša na vystúpenie poslanca Mareka Fedoročka – požiadal, aby 

tento návrh bol najprv prerokovaný v odborných komisiách, nakoľko ide o zásadnejšie zmeny 

v rozpočte. Spýtal sa tiež na celkové náklady na realizáciu kamerového systému a podiel 

mestskej časti na nich. 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie poslanca Bereša – čo sa týka 

to, koľko by nás to stálo v budúcnosti, trošku predbiehame, lebo musíme ísť krok za krokom. 

Prvým krokom je urobiť projektovú dokumentáciu,, následne bude výzva, do ktorej sa 

zapojíme. Akonáhle budeme úspešní vo výzve, potom môžeme riešiť, kto to bude dodávať 

a aký bude celkový náklad. Dnes môžeme hovoriť iba o odhadovaných sumách a záleží od 

toho, čo všetko chceme, aby tie kamery na sídlisku snímali a akým spôsobom vyhodnocovali 

tie dáta. Ak sa bavíme o zhruba asi 40-tich kamerách, tak sa bavíme o náklade zhruba 150 až 

200 tisíc, z ktorých 95 % by malo byť krytých z externých finančných zdrojov. Je dosť možné, 

keďže je to z plánu obnovy, že to bude aj 100 %-né krytie z externých zdrojov a v tomto 

prípade by to mestskú časť nestálo nič. Ak by sa mala mestská časť podieľať piatimi 



5 
 

percentami, pri 150 – tich tisícoch by to vyšlo na 7500 €, čo je asi cena jednej a pol kamery, 

ktoré tu fungujú v súčasnosti. V tejto cene by sme tak mali 40 funkčných kamier, ktoré by 

fungovali trošku iným spôsobom. Podľa neho je to skvelá príležitosť, ktorej sa treba chopiť. 

Mnohé obce sa takýchto výziev zúčastňujú a pripravujú sa na nich veľmi intenzívne, pretože 

je to oveľa jednoduchšie, ako keď si to musíme pripraviť my na takéto veľké sídlisko a bolo by 

obrovskou chybou, keby sme sa do toho nezapojili a nepripravili takýto podklad. Tieto výzvy, 

ako sme už počuli v pondelok (išlo o pracovné stretnutie s odborníkmi, pozn. zapisovateľky), 

budú  a nielen z plánu obnovy a z eurofondov, ale plán obnovy je pre nás oveľa zaujímavejší 

a je potrebné, aby sme boli flexibilní a čím skôr pripravili tieto podklady, aby sme sa mohli 

o financie uchádzať už na jesennej grantovej výzve. 

Starosta ďalej vyzval Ing. Vladimíra Šteffana - odborníka na kamerové systémy, ktorý zapája 

súčasné smart kamery, ktoré majú podľa neho tie isté vlastnosti, ako kamery, o ktorých 

hovoril poslanec Fedoročko. 

Vladimír Šteffan – pracuje vo firme, ktorá zabezpečuje pre mesto bezpečnostný kamerový 

systém. Mesto Košice má v tejto oblasti toho vybudovaného už veľmi veľa. Je tu 

infraštruktúra, na dispečingu mestskej polície, ktorý je na magistráte, sú servery, redudantné 

servery sú na DPMK. Určite je dobré sa uchádzať o také niečo, ale je potrebné si uvedomiť, že 

v mestskej časti rieši bezpečnosť polícia a mestská polícia. Mestská polícia tu má svoju 

stanicu a Ťahanovce majú v rámci bezpečnostného projektu v súčasnosti 7 kamier. Tie 

kamery nemá pod palcom mestská časť. Je podľa neho potrebné ísť postupnosťou krokov, 

a to dať mestskej polícii na sídlisku pod palec súčasné kamery. Čo sa týka analytických 

vlastností  kamier, všetky kamery, ktoré sú v meste, tieto vlastnosti už majú. Majú 

inteligentnú analýzu, používajú sa na to úplne štandardné nástroje, ktoré môže hocikto 

získať. Je potrebné zvážiť, či projekt, o ktorom sa diskutuje, vám povie niečo nové, čo neviete. 

Ak to teda prinesie nejaké nové informácie, tak je potrebné v tom zrejme  pokračovať, ale je 

treba si aj povedať, či to bude iba ťahanovský ostrovný systém, alebo to bude systém, ktorý 

bude napojený tak, ako ostatné mestské časti a celé mesto, na mestskú políciu alebo štátnu 

políciu, ktorá má tiež svojich klientov.  

Na otázku starostu, kde boli naposledy pripájané bezpečnostné kamery na mestskú a štátnu 

políciu, odpovedal Vladimír Šteffan: „Mesto má v rámci bezpečnostného projektu osadených 

asi 250 kamier v rámci celého mesta. Mestské časti, napr. stanica Západ alebo Staré mesto  

má klienta, ktorý je pripojený do tejto siete a spravujú si a ovládajú si svoje kamery. Ak chce 

dopravný podnik alebo mestská časť uskutočniť nejakú analýzu z nejakej kamery, osloví 

mesto a mesto cez nás (myslené našu firmu, či konkrétne jeho osobu) túto analýzu – koľko 

áut prešlo alebo aké sú rýchlosti  na tej ktorej ceste -zabezpečí. Takže aj tieto kamery sú už 

smart. 

Ďalšia otázka starostu smerovala na možnosti nadstavby  na súčasný mestský kamerový 

systém, ktorá by umožňovala čerpať eurofondy. 

Vladimír Šteffan odpovedal, že určite takéto výzvy existujú. Zároveň pripomenul, že mesto 

Košice už má na kamerový systém všetko – má bezpečnostný projekt, má GDPR, tieto 

povinnosti už pre mestskú časť odpadajú.  Mestská časť nepotrebuje sledovať živý obraz, 
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nepotrebuje záznam, na to je polícia. Čo je pre mestskú časť zaujímavé, je analytika, 

napríklad zisťovanie prekračovania rýchlosti prostredníctvom metadát, na základe ktorých sa 

dá efektívne vysielať hliadka na meranie rýchlosti. 

Reakcia poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie V. Šteffana – nerozumie celkom, kam sa 

uberá táto diskusia, pretože všetky tieto veci si zúčastnení vysvetlili.  „V prvom rade – 

predbiehame kroky. My sa dnes bavíme o tom, aby sme spravili projekt. Ani jeden 

z poslancov nie je špecialistom na kamerové systémy. Hovorili sme o tom na stretnutí 

v pondelok a všetci sme sa unisono zhodli, že necháme robiť prácu profesionálov, ktorí sa 

v tejto oblasti vyznajú, aby nám nadizajnovali, aký systém tu potrebujeme. My povieme, čo 

chceme a oni nám povedia kde a ako to urobiť. 

Tento systém, samozrejme, nebude fungovať v réžii mestskej časti, ale pripojí sa na mestskú 

políciu. To sme si povedali už v okamihu, keď sme začali viesť túto diskusiu. Teraz to tu 

vyznieva, ako keby my sme si tu chceli zavádzať nejaký vlastný kamerový systém, kde by bolo 

potrebné robiť bezpečnostné projekty, kde by bolo treba zabezpečovať všetky povolenia. 

My sme si predsa jasne povedali, že všetky kamery budú mať výstup a sústredenie na 

mestskú políciu na sídlisku Ťahanovce a odtiaľ bude prenášaný obraz na centrálu na mestskej 

polícii.  A zrazu tu padajú informácie iného rázu ako tie, o ktorých sa na stretnutí dohodli.“ 

Poslankyňa Eva Zummerová – používať kamerový systém na monitoring cestnej dopravy nie 

je podľa nej jediný spôsob, ako monitorovať presun áut a počet áut, existujú an to aj iné 

spôsoby. Ona osobne za tento návrh nezahlasuje, nakoľko podľa nej nie vždy ja nie za každých 

okolností je bezpečnosť viac ako osobná sloboda jednotlivca. Mať v meste 250 kamier 

a k tomu 40 na Ťahanovciach, má pocit, že je monitorovaná na každom kroku. 

Vladimír Šteffan – k preskakovaniu krokov, o ktorých hovoril poslanec Fedoročko povedal, že 

práve to (myslené nový projekt) je podľa neho preskakovanie krokov. Je potrebné získať pod 

kontrolu predovšetkým tie kamery, ktoré už v mestskej časti existujú. Prvým krokom by malo 

byť pripojenie stanice mestskej polície Ťahanovce na dispečing. Druhým krokom je naučiť sa 

získavať metadáta z existujúcich kamier a získať prax v ich využívaní. Až potom je dobré ísť do 

veľkých projektov. Základom je podľa neho získať pod správu a kontrolu to, čo už existuje. 

Faktická poznámka poslanca Miroslava Špaka na vystúpenie poslankyne Evy Zummerovej – 

nepovažuje sa za odborníka v oblasti kamerových systémov, ale rád by počul od poslankyne 

Zummerovej, ako sa dá inak ako kamerami merať doprava, keďže vo svojom vystúpení 

spomínala, že existujú aj iné spôsoby. 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie poslankyne Evy Zummerovej 

– vysvetlil poslankyni Zummerovej, že napríklad mesto Trnava, ktoré si urobilo takýto projekt, 

bude mať na svojom území nainštalovaných 1200 kamier a na jednotlivých sídliskách bude 

okolo 40 – 50, lebo je to jednoducho štandard, ak chcete mať mesto pokryté tak, aby sa 

bezpečnosť zvýšila. *V Košiciach mám 500 kamier, na sídlisku Ťahanovce je  7.  Z nich sú dve 

dlhodobo nefunkčné a ani jedna z nich nie je smart. 

Uveďme si príklad: Stal sa trestný čin na nadchode. Keď sme sa chceli pozrieť, čo v tom 

prípade zaznamenala kamera, tá nezaznamenala nič, pretože v tom čase bola nastavená iným 
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smerom. Práve preto sme sa stretli a rozprávali sa aj v rámci komisie pondelkového 

stretnutia, akým spôsobom nadizajnovať ten systém tak, aby to fungovalo. Kamery na sídlisku 

Ťahanovce sú z roku 2015 – 2016. Životnosť profi kamery, ktorá je špičková, je 6 – 8 rokov. My 

máme 8 – ročnú, ktorá zďaleka nie je profikamera. O tomto sa bavme! My tu potrebujeme 

niečo kvalitné, čo nám bude pomáhať. 

 

Starosta mestskej časti vyzval Vladimíra Šteffana, aby sa vyjadril k profesionalite súčasných 

kamier v mestskej časti. 

Vladimír Šteffan – každá z týchto kamier má v sebe tzv. inteligentnú videoanalýzu. Je pravda, 

že všetky tieto kamery, ktoré sú na sídlisku Ťahanovce, sú otočné. Mestská polícia používa 

kamery tak, že trasuje nejaký priestor. Je však najmenej, požiadať mestskú políciu – sám to 

osobne skúsil deň predtým – zastaviť trasu kamier na Americkej triede a na Hanojskej ulici. 

Nastavil si jednoduchú analýzu – koľko áut prejde po Hanojskej, koľko áut z Americkej triedy 

odbočí doprava, koľko odbočí doľava. To je tá inteligentná analýza, ktorú chceme. Kamery 

odvčera poobedia do dnešného poludnia robili analýzu. Pri vyhodnotení som zistil, že po 

Hanojskej ulici odvčera doteraz prešlo okolo 2000 áut. Tieto kamery teda sú inteligentné 

a všetko vedia. Otázka je, ako sa používajú. Keď  ich teraz používa mestská polícia tak, že 

skenuje nejaký priestor a my potrebujeme analytiku, nie je problém dohodnúť sa s mestskou 

políciou a týždeň sledovať tento priestor a analyzovať, čo potrebujeme. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – „na sídlisku už teraz máme nejaký počet kamier, ktoré nás 

sledujú, ktoré majú nejakú funkcionalitu a dajú sa z nich vyhodnotiť dáta a analýzy, atď. Ide 

o to, že týmto projektom môžeme doplniť existujúci mestský projekt, ktorý tiež ráta 

s rozšírením kamier a naozaj ráta možno s tridsiatimi – štyridsiatimi kamerami na sídlisko 

Ťahanovce, aby to bolo dostatočne pokryté kamerami a aby tá analýza, ktorú urobíme, bola 

naozaj komplexná a zahŕňala celé sídlisko a mohli by sme tak robiť napríklad komplexnú 

parkovaciu politiku a  keď to bude možné, aj merať rýchlosť na celom sídlisku i na miestach, 

kde je to potrebné. Vďaka týmto kamerám, a to nebudeme robiť my, ale mestská polícia, 

bude mať túto možnosť, ktorú teraz má len v obmedzenom rozsahu, pretože tu máme iba 7 

kamier. Navyše, týmto projektom by bolo možné obnoviť staré mestské kamery, ktoré už 

nefungujú alebo sú na hranici svojej životnosti. Je to preto zmysluplná aktivita a ak to vieme 

získať z externých zdrojov, nevidím dôvod, prečo by mestská časť nemohla do toho ísť. 

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie poslankyne Evy Zummerovej– 

mnoho občanov sa dožaduje kamerových záznamov kvôli kriminalite, poškodeným autám 

a podobne a neeviduje žiadnu požiadavku na odstraňovanie kamier v záujme súkromia. Myslí 

si, že súkromie na takto husto osídlenom území nie je až taká relevantná požiadavka. Prikláňa 

sa k tomu, že je logické urobiť si projekt, navrhnúť umiestnenie budúcich kamier, aj keď 

momentálne na to peniaze nie sú. Mestská časť má predstavu a keď budú disponibilné 

zdroje, potom sa zrealizuje to, čo bude možné. 

Veliteľ MsP – stanica Ťahanovce Peter Geršák – cieľom nainštalovaných bezpečnostných 

kamier je monitorovať verejné priestranstvo, viac-menej majú aj preventívny účinok, aby 

odradili potencionálnych páchateľov protispoločenskej činnosti. Je pravda, že kamery sú 
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otočné, majú nejakú dráhu, ktorá je od 1 do 10 minút, využívali sa preto, aby sa pokrylo čím 

viac územia. Podľa zákona tieto kamery pred vstupom do daného priestoru musia byť 

označené ( slúži na odradenie páchateľov). Čo sa ostatných analýz, tak, ako to už bolo 

spomenuté, kamery sú inteligentné, možno by bolo vhodné dokúpiť k nim nejaký softvér, 

ktoré by doplnil niektoré analýzy. Samozrejme, čím viac kamier bude, bude to pre verejnú 

bezpečnosť prospešnejšie už len z toho dôvodu, že daný skutok, ktorý sa spácha, bude 

zadokumentovaný. Bude stačiť už len stotožniť páchateľa. V prípade neexistencie kamery je 

potrebné zložito dokazovať, že páchateľ  skutok naozaj spáchal. Kamery majú určite svoju 

úlohu v rámci situačnej prevencie. 

Čo sa týka využitia analýz v oblasti parkovania, je to dobrá vec, len ide o to, že na sídlisku 

Ťahanovce je s parkovaním veľký problém kvôli nevysporiadaným pozemkom. Boli už 

minulosti žiadosti na referát dopravy ohľadom nejakej koncepcie (nejaké koncepcie boli 

urobené), ale čo sa týka parkovania na nevysporiadaných pozemkoch, viac-menej toto asi 

stojí. Osobne v minulosti tieto projekty robil, výzvy, ktoré boli  v minulosti, zastrešovalo 

ministerstvo vnútra, vie, čo to všetko obnáša. Z prostriedkov, ktoré boli elokované na jeden 

projekt, nikdy nebola schválená celá čiastka, ktorú žiadali, čo znamenalo, že projekt sa musel 

dodatočne upravovať. Na realizáciu je  časovo vyčlenený spravidla jeden rok. 

Faktická poznámka poslanca Štefana Bereša na vystúpenie veliteľa Petra Geršáka – opýtal  

sa na to, či sú niektoré kamery nefunkčné tak, ako to opisoval poslanec Fedoročko. 

Na otázku odpovedal Ing. Vladimír Šteffan, ktorý uviedol, že môže podať presnú informáciu, 

nakoľko tieto kamery sleduje. Zo siedmich kamier v súčasnosti sú nefunkčné tri. Jedna je po 

servise a o pár dní sa má inštalovať na Varšavskej ulici. &Problém je aj s kamerou, ktorá je 

v systéme ako Európska trieda – tá je dlhodobo nefunkčná z dôvodu chybnej optiky. Optika je 

už nová a bude v servise aj celá kamera. Výstup z kamier je na meste a pokiaľ ťahanovská 

mestská polícia o tom nevie, že kamera nefunguje, na meste to nikto nerieši, pretože ich 

k tomu nikto netlačí. Aby to nevyznelo, že on osobne je proti tomu, aby sa urobil ten veľký 

projekt a šlo sa do nových kamier, chcel len informovať, že také niečo už existuje. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – zdôraznil, že tento zámer podporí, a to z dôvodu, že zatiaľ ide iba 

o prípravu projektovej dokumentácie, ktorá ukáže, ako formou  bude mestská časť 

participovať a berie do úvahy, že existuje mestský projekt, ktorý počíta s rozsiahlym 

rozšírením kamerových bodov, taktiež, že nejaké existujúce mestská časť má, takže by 

mestská časť mala komplexné riešenie.  Prečo sa to robí teraz – je to preto, že sa mestská časť 

chce uchádzať o externé finančné zdroje. Ak chceme za toto volebné obdobie niečo 

dosiahnuť, tak toto je jedna z ciest, ktorou sa samospráva môže uberať a kde môže dosiahnuť 

reálne viditeľné výsledky. Všetky veci, ktoré s tým súvisia, je možné počas procesu rozoberať 

a diskutovať o nich. 

Poslanec Ján Pavúk – položil otázku, kto bude tento nový systém spravovať a koľko to bude 

mestskú časť stáť. Podľa neho je výsledok veľmi otázny a preto je potrebné odpovedať na 

otázku, či mestská časť vloží 15 tisíc eur do projektu alebo nie a či pôjde do rizika alebo nie. 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie poslanca Jána Pavúka – 

odpovedal na otázku, kto bude správcom systému – bude ním mestská polícia. Na to sa 
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dohodli hneď na začiatku, lebo je to najefektívnejšie a najlepšie riešenie. Čo sa týka 15 tisícov, 

mestská časť musí mať projekt, aby sa mohla vôbec v budúcnosti uchádzať o akékoľvek 

externé zdroje. Bez projektu sa môže uchádzať o nulu. Súčasných sedem , ale bo päť, či štyri 

kamery, ktoré fungujú, v priebehu mesiacov takisto odídu.  

Projektová dokumentácia je oprávnený náklad, čo znamená, že ak sa budeme uchádzať 

o grant a získame ten grant, tých 15 tisíc eur za projektovú dokumentáciu nám štát preplatí. 

Na konci dňa teda nemusíme mať žiaden náklad na kamerový systém. Budeme robiť iba to, 

čo budeme mať ako spoluúčasť. Ak bude plán obnovy s nulovou spoluúčasťou, mestskú časť 

nebude projekt ani kamery stáť nič. 

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie poslanca Jána Pavúka – ak to 

správne pochopil, tak alternatívou k projektu je čakať na mesto, ktoré v súčasnosti nie je 

schopné riešiť ani svoje kompetencie, ako je parkovanie a odpad, takže neverí, že v tomto 

volebnom období by mesto zabezpečilo nejakú projektovú dokumentáciu. A bez nej by sme 

pri výskyte zdrojov investovali prostriedky ad hoc bez koncepcie. Otázku teda chápe tak, či 

mestská časť vloží vlastné finančné prostriedky s nádejou, že to bude refundované. On 

osobne za takéto riešenie zahlasuje. 

Starosta ukončil diskusiu a prerušil rokovanie na tri minúty. 

Po prestávke pred uvedením hlasovania starosta Miloš Ihnát uviedol: „Verím tomu, pán 

poslanec Fedoročko, že bude zložená odborná kvalifikovaná skupina, ktorá na tom bude robiť 

celý rok a jednoducho zamestnanec úradu nebude zahatený deň čo deň a naháňaný s tým, čo 

potrebujeme my tu v tomto úrade. 

Návrhová komisia – Eva Zummerová 

 Uznesenie č. 91/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

a) prípravu projektovej dokumentácie pre kamerový systém v mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce  

b) financovanie projektovej dokumentácie z rozpočtu mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce vo výške 15.000 eur  

Hlasovanie:  11/za   1/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 5.2 Príprava projektovej dokumentácie pre vybudovanie Europarku, Európska trieda, 

Košice 

Starosta mestskej časti požiadal o uvedenie tohto bodu vedúceho oddelenia rozvoja 

a vnútornej správy miestneho úradu PhDr. Jaroslava Žďáru. 

Jaroslav Žďára – „ K zaradeniu tohto bodu do programu zasadnutia došlo z podnetu 

miestneho úradu, nakoľko sme začiatkom roka žiadali o nenávratný finančný prostriedok na 
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prípravu projektovej dokumentácie k Europarku pre územné konanie. Tento príspevok bol 

schválený a aktuálne sme ukončili verejné obstarávanie a už vyše mesiaca na kontrole 

verejného obstarávania. Keďže kontrola ešte stále nebola ukončená, nevieme ako a či v plnej 

výške nám nenávratný finančný príspevok MIRRI odobrí, existuje ešte možnosť tzv. 

finančných opráv, ktoré môžu toto percento znížiť. Celkovo ide o výzvu, ktorá je v starom 

programovacom období, preto MIRRI dalo lehotu na ukončenie projektu v podstate do konca 

tohto roka. V zmysle aktuálne schválenej zmluvy o nenávratnom finančnom príspevku 

aktuálnej podpísanej zmluvy s dodávateľom je termín na vyskladnenie projektovej 

dokumentácie koniec októbra 2023, čo znamená, že po konzultácii s projektantom on 

aktuálne ešte čaká na začatie realizácie, aj keď v zmysle podpísanej zmluvy už vyše mesiaca 

môže pracovať. Povedal, že kým nebude ukončená kontrola, počká. Akurát jeho priestor na 

to, aby tú projektovú dokumentáciu sprocesoval, keďže je tam viacero objektov a teda to nie 

je jednoduché, je minimálne štyri mesiace.  Keďže tento projekt bol schválený na 

financovanie s plnou výškou príspevku, vzniká otázka, ako sa k tomu postaviť v prípade, žeby  

kontrola verejného obstarávania dopadla tak, že by tam došlo k nejakým oprávkam. 

Potrebujeme sa aj s projektantom dohodnúť, či teda môže začať. Ideálne by bolo začiatkom 

júla. Ako upozornil pán  Fedoročko,  existuje tam ešte možnosť teoreticky lehoty posunúť až 

na august, ale je to už cez výnimky a cez schválenie zmeny  harmonogramu prác a zmeny 

zmluvy s dodávateľom, ktorá je ale aktuálne tiež na kontrole verejného obstarávania. 

Existujú teda štyri alternatívy, ktoré sú uvedené aj v dôvodovej správe: 

1. Dohodneme sa s projektantom, že počkáme do júla, resp. augusta, ak sa nám podarí 

vybaviť výnimky a v prípade, že nebude ukončená alebo bude ukončená s negatívnym 

dopadom už v akejkoľvek výške, dohodneme sa o odstúpení od zmluvy o poskytnutí 

nenávratného finančného príspevku a o ukončení zmluvy s dodávateľom 

2. Budeme pokračovať ďalej, projektant začne pracovať v júli, resp. v auguste 

a v prípade, že výsledky z kontroly budú negatívne, zmluva sa pozastaví, vyfakturujú 

sa iba skutočne vykonané práce a bude sa to financovať z rozpočtu mestskej časti a od 

zmluvy o poskytnutí nenávratného finančného príspevku sa odstúpi 

3. Projektant začne pracovať a po výsledku kontroly s akýmkoľvek výsledkom celý 

projekt alebo adekvátnu časť mestská časť doplatí. 

4. Teoreticky by sa v prípade negatívnej kontroly odstúpilo od zmluvy s dodávateľom 

a verejné obstarávanie by sa opakovalo. Vzhľadom na pokročilý čas táto možnosť nie 

je veľmi reálna. 

My sa prikláňame skôr k alternatíve č. 3, nakoľko ide o významný investičný projekt, ktorý 

sa objavoval vo všetkých akčných plánoch mestskej časti, je súčasťou PHSR mestskej časti 

a je veľký potenciál, že bude na jeho realizáciu možné čerpať eurofondy, či už v rámci 

UMR alebo iných dopytovo orientovaných výziev alebo teoreticky možno aj Plánu obnovy. 

K realizácii sa vykonalo už niekoľko krokov, ktoré nás k tomuto zámeru približujú – začali 

sa vykupovať pozemky, spracovala sa urbanisticko – krajinárska štúdia a máme zakreslené 

siete, ktoré niečo stáli a pod.“  

Starosta Miloš Ihnát – pokračujú aj rokovania mesta Košice o parkovacom dome na 

Pekinskej ulici s jedným investorom, ktorého nebude menovať a ktorý tu má obchodnú 
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sieť, takže asi je známe, kto to je, čo by malo aj pre mestskú časť pozitívne dôsledky 

získaním právneho vzťahu k pozemkom, ktoré prechádzajú cez Europark. Tento 

podnikateľ je zárukou výstavby parkovacieho domu. 

Diskusia: 

Poslanec Tomáš Jurkovič – upozornil starostu, že rokovanie je o Europarku, preto je 

potrebné sa baviť o europarku. Uviedol tiež, že pokiaľ nebude mestská časť odvážna 

a bude chcieť odstúpiť od tejto zmluvy, pretože možno bude nejaká vratka a možno jej 

niečo neschvália, možno bude musieť  doplatiť viac, ako je terajší predpoklad, tak 

zaručene tu žiadny europark nikdy nevznikne. Z jeho pohľadu je treba ísť do toho vo 

všetkých alternatívach, aj v tom najhoršom prípade, že by neprišli žiadne financie do 

rozpočtu zvonku. Stále bude hotová projektová dokumentácia a mestská časť sa môže 

stále uchádzať o veľký projekt. Tých 32 tisíc, ktoré sú na to schválené, nie je taký veľký 

peniaz, ktorým by mestská časť v rámci rozpočtu nedisponovala, črtajú sa aj  financie za 

Ukrajinu. Bol by teda za to, aby sa do tohto projektu išlo ďalej. 

Poslanec Marek Fedoročko – chce takisto povedať, že najhorším riešením by teraz bolo 

prestať pracovať. Už teraz sa na to minulo kopec energie, kopec peňazí a kopec času a len 

preto, že nemáme stanovisko z MIRRI zrazu zastaviť a neurobiť to, čo je potrebné, a to je 

ten projekt, by bolo najväčšou chybou. Poprosil úrad o odoslanie žiadosti na MIRRI na 

predĺženie lehoty realizácie diela z 31.10 do konca roka, pretože teraz je ten čas, kedy 

vám to obratom schvália a získame tak dva mesiace, ktoré nám môžu pomôcť. Osobne je 

presvedčený, že všetky výberové konania boli urobené v poriadku, takže MIRRI to 

napokon odsúhlasí a projekt sa bude realizovať tak, ako bol plánovaný. „Určite som za to, 

aby sme mali  tú schopnosť alebo  tú istotu, že schválime dnes to navrhované 

ustanovenie tak, ako je to v tomto znení a ak by to náhodou nevyšlo, aby sme sa k tej 

projektovej dokumentácii nakoniec dopracovali. Je to dôležité pre budúcnosť. 

 

Návrhová komisia – Eva Zummerová 

 Uznesenie č. 92/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

dodatočné krytie prípadných finančných opráv, ktoré vzniknú v procese čerpania 

nenávratného finančného príspevku v rámci projektu „Príprava projektovej 

dokumentácie pre vybudovanie Europarku, Európska trieda, Košice“ z prostriedkov 

rezervného fondu, a to až do výšky 100 %.  

Hlasovanie:  12/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 
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Bod č. 5.3 Programový rozpočet mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce na rok 2023 – 3. 

zmena rozpočtu 

Starosta mestskej časti otvoril diskusiu. 

Poslanec Miroslav Špak – v návrhu našiel požiadavku úradu na presun finančných 

prostriedkov na kúrenie a svietenie, vodné, stočné, atď. Ide o 18 300€, vzhľadom na 

energetickú krízu, zmenám cien energií. Zamýšľa sa však nad tým, ako reagovať na zvýšené 

náklady na energie. Podľa neho je potrebné si utiahnuť opasky a šetriť. Je, podľa neho, 

drzosťou, že má vedenie úradu absolútne prehnané odmeny a peniaze na sanáciou 

problémov, ktoré vznikli použiť peniaze, ktoré boli pôvodne určené inde. 

Zástupca starostu Miroslav Janitor – navrhol navýšenie finančných prostriedkov pre 

podujatie Deň menšín z 200 na 2000 eur, vzhľadom na získané prostriedky vo výške 1800 € 

z grantu dotačného fondu Magna Karpatskej nadácie. 

Poslankyňa Uršula Ambrušová –uznesenie, ktoré navrhuje, malo byť pôvodne zaradené 

k bodu č. 6 ( porušila sa tým nadväznosť bodov, pozn. zapisovateľky), požiadala preto 

o možnosť prednesenia uznesenia už v tomto bode. 

Navrhované uznesenie: Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

schvaľuje doplnenie programového rozpočtu v programe 1 Plánovanie, manažment 

a kontrola, podprogram 1.8 Projekty, porealizačné zamerania, cieľ programu č. 4 Zisťovací 

výskum Ťahanovce – murovaný stĺp na parcele C 1600/342 – skúmanie archeologických 

nálezových situácií v teréne, vypracovanie nálezovej správy, geodetické zameranie. 

Ukazovateľ výkonnosti archeologický výskum – hodnota 1, výdavok bežný 2500€. 

Poslanec Marek Fedoročko – predniesol procedurálny návrh vzhľadom k tomu, čo predniesla 

poslankyňa Ambrušová, aby dostali slovo zástupcovia Východoslovenského múzea (VSM), 

ktorí by vykonávali tento prieskum, aby plénu vedeli povedať bližšie informácie, aby sa 

potom poslanci mohli pri hlasovaní rozhodnúť, ako budú hlasovať. 

Hlasovanie:     11/ za  0/ proti 0/ zdržal sa 

Procedurálny návrh bol prijatý. 

Zástupca VSM Ján Rákoš – pracuje vo VSM na pozícii archeológa na historickom odbore, kde 

má taktiež kuratelu nad archeologickým fondom múzea. Bol požiadaný, aby sa zamyslel nad 

tým, čo sa dá robiť s touto unikátnou pamiatkou. Veľmi si váži to, že sa mestskej časti 

podarilo dať ju do takého stavu, v akom je. 

História stĺpa, topografia, dôvody  a spôsob realizácie archeologického výskumu – ide 

o murovanú, architektonickú pamiatku, okolo ktorej sa v Ťahanovciach točí legenda. Ide o tzv. 

božiu muku. Legenda má niekoľko samostatných variantov, ale v každom z tých variantov ide 

o to, že na tom mieste niekedy zomrela mladá žena, ktorú zabil blesk. Rozdiel v interpretácii 

je, že túto božiu muku dal na pamiatku svojej dcéry alebo manželky dal vystavať otec alebo 

manžel alebo snúbenec.  Čo sa týka samotnej terminológie a názvu stĺpu, koncom 19. 

storočia miestny farár Karol Antal – v jeho korešpondencii sa tento stĺp nazýva aj Rákocziho 

stĺpom a podobne aj v roku 1880 sa taktiež hovorí už o ruine Rákocziho stĺpu. My nevieme, 
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kedy presne bol stĺp vystavaný, ale môžeme povedať, že to bolo niekedy v priebehu 18. 

storočia. 

Topografia – samotný objekt je dôležitý už v súvislosti s tým, že na historických vojenských 

mapovaniach sa nachádza, viedla okolo neho prešovská cesta, ktorá vlastne vedie dodnes, to 

vypovedá o  význame tohto miesta, ako nejakého bodu v teréne. V minulosti sa tu 

nachádzala cesta a plocha nebola zalesnená a jediný objekt na tejto ploche bol murovaný 

stĺp. 

Stĺp začal chátrať možno už niekoľko desaťročí po svojom postavení. Ľudia mu veľmi 

nevenovali pozornosť. Prvýkrát sa mu pozornosti dostalo od Juraja Halásza v roku v rokoch 

1998 – 1999, následne v roku 2001 sa pamiatke začal venovať kunsthistorik Gabriel Kládek 

a pamiatka bola zreštaurovaná a v r. 2016 bol pamiatkový výskum doplnený a rozšírený 

o archívny a historický výskum.  

V historických dokumentoch je veľmi málo zmienok o tom, komu stĺp patril a kto by sa 

postaral o jeho rekonštrukciu. 

Z pohľadu vlastného zamerania a špecializácie môže konštatovať, že je hodné úcty, že 

mestská časť ho dala do takého stavu, ako to je . 

Dôvod realizácie archeologického výskumu – v podstate ide o dva články, ktoré vyšli viac ako 

30 rokov po udalosti – Bitke pri Budimíre, ktorá sa udiala 11.decembra 1848, kedy sa cisárske 

vojská stretli s maďarskými revolucionármi, na strane ktorých bojovali aj poľskí legionári. 

V prvom novinovom článku sa spomína: „ na prešovskej ceste pod lesom Furča je jeden 

stavaný stĺp. Tu pochovali junákov z Trojického poľskej légie, ktorí padli v hrdinskom boji 

11.decembra 1848 pri krytí ústupu maďarských vojsk. 

Druhá zmienka mimo iného  hovorí, že „ ..tam boli pochované skrvavené telá odvážnych 

hrdinov z poľského regiónu. 

Archelógovia vychádzajú z týchto informácií, ktoré sú z tlače. Plus je tu ešte fakt, že 

informácia o pochovaných poľských legionároch sa traduje aj ústne. V podvedomí ľudí to 

zostalo dodnes. 

Realizácia výskumu – stĺp sa nachádza na parcele, ktorá je vo vlastníctve mestskej časti. 

Parcela je ale veľmi oklieštená. Nie je teda šanca preskúmať okolie vo väčšom rozsahu. Celý 

proces toho výskumu bude spočívať asi v tom, že v prvom rade bude mestská časť akceptovať 

alebo neakceptovať cenovú ponuku, v prípade, že bude akceptovaná, tak sa budú riešiť 

povolenia vlastníkov, čo predpokladá, že mestská časť s tým problém mať nebude, ale bude 

potrebné získať povolenie od vlastníkov aspoň dvoch severovýchodných parciel a od NDS. 

(Rozmiestnenie  archeologických sond je prezentované  na slide prezentácie, ktorá nebola 

zobrazená na zázname, pozn. zapisovateľky.) 

Ján Rákoš vychádza z toho, že legionári boli pochovaní v decembri a boli pochovaní v blízkosti 

stĺpa. Skúsi teda preskúmať čo najväčšie okolie stĺpa. Parcela mestskej časti je 
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bezproblémová, zaujímavá môže byť aj spodná parcela vo svahu, ktorý vystupuje 

k murovanému stĺpu. 

Ide o archeologický výskum na vedecké a dokumentačné účely. Nie je to žiadna akcia 

vyvolaná stavebnou činnosťou. K výskumu pristúpil J. Rákoš z vlastnej vôle, nakoľko sa mu 

tematika stĺpu a legenda o pochovaných legionároch zdá zaujímavá.  

Môže to dopadnúť tak, že 

1. Nenájde sa vôbec nič 

2. Nájdu sa kostry pochovaných Poliakov 

3. Možno sa podarí nájsť pozostatky staršieho osídlenia (praveku, novoveku), čo tiež 

môže prispieť k histórii mestskej časti. 

4. Je potrené to vidieť tak, že ak by sa to podarilo a našli by sa telá poľských vojakov, je 

to pre mestskú časť veľká reklama, mohli by sme sa potom baviť o odkrytí ďalších 

hrobov, vybudovania nejakého pamätníka a tento pamätník určite bude môcť byť 

súčasťou nejakých turistických trás v Košiciach. 

Chápe, že mestská časť má problémy, ale je potrebné myslieť aj na kultúru, vážiť si 

minulosť a veľmi oceňuje kroky mestskej časti k záchrane stĺpu aj záujem o ďalšie 

historické fakty. 

Vedúci oddelenia rozvoja MÚ Jaroslav Žďára – informoval, že spolu so zástupcami múzea 

si bol lokalitu pozrieť a čo sa týka pozemkov, drobných vlastníkov pozemkov má mestská 

časť podchytených, nakoľko už s nimi riešila kosbu náletových drevín a inváznych rastlín, 

takže v tejto veci vie byť súčinná. Myslí si, že to nebude až taký problém vybaviť. 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie Jána Rákoša – na komisii 

kultúry sme sa intenzívne zaoberali touto témou, dostali sme komplexné vysvetlenie od 

poslankyne Ambrušovej. Archeologický výskum je potrebné zrealizovať, pretože stĺp je 

jedným zo symbolov mestskej časti a to, že sa k nemu správa mesto Košice veľmi 

macošsky a dodnes nie je zadefinovaný ako nejaká kultúrna alebo historická pamiatka, je 

jedna stránka veci, ale my buďme iní. My, ako mestská časť sa správajme  k tomu 

aktívnejšie pokúsme sa ho zachrániť nielen týmto výskumom a následne aj tou 

rekonštrukciou a na to by som chcel poprosiť miestny úrad, tak ako sa podarilo získať 

zdroje z grantu na Deň menšín, aj na túto rekonštrukciu stĺpa je možné sa uchádzať 

o rôzne granty a externé zdroje a akonáhle sa potvrdí to, čo sa potrebuje potvrdiť, tak 

využime externé zdroje na jeho záchranu, lebo kto si neváži minulosť, nezaslúži si ani 

budúcnosť. Tak buďme zodpovední. 

Starosta Miloš Ihnát – mestská časť sa zaujímala o takéto granty, ale je to podmienené 

zápisom pamiatky do zoznamu pamiatok, čo robí mesto Košice. Mali sme rokovanie 

s viceprimátorkou Gurbaľovou, neposunulo sa to však ďalej. Takže leží to na meste. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – predložil pozmeňujúci návrh k 3. zmene rozpočtu, ktorý bol 

prerokúvaný aj na komisii rozvoja, výstavby a dopravy. Ide o zmenu v podprograme 5.4 

oprava havarijných stavov chodníkov a schodov – návrh zlúčil z dvoch do jedného 
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podprogramu a celková výška je tam 17 tisíc €. Pozmeňujúci návrh podáva preto, že 

napriek odporúčaniu komisie úrad navrhol vyššiu sumu. 

Poslanec Ján Pavúk – k téme stĺpu – do výkupu pozemkov už mestská časť investovala 10 

tisíc eur. Dnes má pocit, že sa rozpočet začína rozsypávať. Na začiatku bolo dohodnuté, že 

sa bude šetriť. Financie do výskumu považuje za rizikové a je potrebné na takéto aktivity 

hľadať zdroje inde. 

Poslanec Juraj Mazák – navrhuje osloviť poľské veľvyslanectvo alebo nejaké kultúrne 

spolky, pretože je možné, že by to zjednodušilo vec aj bez historického zápisu. Opýtal sa, 

čo môže urobiť mestská časť v prípade, že mesto ignoruje žiadosť o zápis pamiatky do 

zoznamu pamiatok mesta. 

Reakcia prednostky MÚ Beáty Zemkovej na vystúpenie poslanca Juraja Mazáka – dva 

roky po sebe bola v mestskej časti poľská delegácia. Mestská časť v spoločnom rozhovore 

zisťovala, či by mohli podporiť starostlivosť o túto pamiatku. Ich prioritnou podmienkou 

bolo, aby bola pamiatka zapísaná do zoznamu pamiatok a taktiež chceli by mať istotu, že 

je to objektívne miesto, kde boli pochovaní poľskí vojaci. 

Doplnenie vystúpenia prednostky Beáty Zemkovej Jaroslavom Žďárom – čo sa týka 

stĺpu, mestská časť má už dlhodobo viacero zámerov – rekonštrukciu stĺpa, archeologický 

výskum, obnova oplotenia a revitalizácia okolia. Výzvy sledujeme, ale podľa usmernenia 

ministerstva kultúry je potrebné, aby bola táto pamiatka nejakým spôsobom uznaná – 

buď ako kultúrna pamiatka, o zápise ktorej rozhoduje krajský pamiatkový úrad, alebo ako 

pamätihodnosť mesta, kde o zápise  rozhoduje mesto. Ideme touto cestou preto, aby sme 

si mohli zväčšiť škálu výziev. Bez tejto podmienky sme žiadnu výzvu nepostrehli. 

Faktická poznámka poslanca Tomáša Jurkoviča na vystúpenie predrečníkov – opýtal sa, 

čo môžu mestskí poslanci, ktorí kandidovali za mestskú časť,  urobiť, aby mesto v tejto 

veci konalo. 

Starosta Miloš Ihnát – je potrebné dať návrh na zmenu VZN, nakoľko mesto sa samo 

nepohne. 

Poslanec Jurkovič sa následne opýtal, či Miloš Ihnát, ako mestský poslanec bude iniciovať 

zmenu VZN. 

Starosta Miloš Ihnát – je potrebné spoločné stretnutie skupiny poslancov s vedením 

mesta, na ktorom by sa našli nejaké prieniky tak, aby to VZN mohlo vzniknúť. 

Poslanec Fedoročko (z pléna) -   navrhol prijať na úrovni mesta nejaké zaväzujúce 

uznesenie. 

Poslankyňa Eva Zummerová – archelogický výskum okolia historickej pamiatky určite 

podporí. O historických faktov, ktoré odzneli, už vie dlhšiu dobu, pretože bola 

zamestnankyňou VSM, ale aj z historických zdrojov Matice slovenskej, ktorá takisto 

disponuje týmito informáciami, že je veľká pravdepodobnosť hraničiaca s istotou, že sa 

tam nachádzajú hroby poľských legionárov. 
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Faktická poznámka poslanca Štefana Bereša na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – 

k zmenám VZN, o ktorých hovoril starosta, je potrebné sa zaoberať aj zmenou VZN 

ohľadom erbu mestskej časti, nakoľko v erb mestskej časti je používaný v inej grafike ako 

je registrovaný. 

Reakcia prednostky Beáty Zemkovej k vystúpeniu poslanca Štefana Bereša – mestská 

časť požiadala heraldickú komisiu pri ministerstve kultúry o možnosť používania 

upraveného erbu. Doteraz neprišla žiadna odpoveď. Ak príde zamietavé stanovisko, 

mestská časť bude musieť všetko, čo obsahuje erb meniť. 

Poslanec Marek Fedoročko – predniesol dva návrhy na uznesenie*: 

1. Návrh je doplňujúci, vzhľadom k tomu, čo bolo schválené v bode 5.1: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce schvaľuje doplnenie 

programového rozpočtu programe Plánovanie, manažment a kontrola Podprogram 

1.8 Projekty a porealizačné zamerania o Prípravu projektovej dokumentácie na 

kamerový systém mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

2. Pozmeňujúci návrh k bodu 5.3:  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce v zmysle článku 11 

rokovacieho poriadku schvaľuje a žiada starostu mestskej časti,  

A/ Aby do 30-tich dní od podpísania tohto uznesenia vypracoval a zaslal poslancom 

miestneho zastupiteľstva prehľad všetkých chodníkov, schodísk a dopravných 

komunikácií v mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, kde by bol uvedený aj 

aktuálny stav danej komunikácie v hodnotení:  a) kritický – nutná urgentná oprava 

z hľadiska bezpečnosti občanov 

  b) nevyhovujúci, ale nekritický 

  c) vyhovujúci, 

plus v rámci tohto zoznamu, aby boli k daným komunikáciám určené aj vlastnícke 

vzťahy – či je za danú komunikáciu zodpovedná mestská časť, mesto Košice alebo 

súkromný vlastník, 

B/ Aby starosta mestskej časti preposlal na mesto Košice ako zodpovedného vlastníka 

väčšiny komunikácií na sídlisku Ťahanovce prehľad takýchto komunikácií, chodníkov či 

schodísk, ktoré sú v kritickom stave, ktoré ohrozujú bezpečnosť obyvateľov pri ich 

užívaní a vyslovene ho požiadal, aby zrealizoval okamžitú nápravu takýchto 

komunikácií na území mestskej časti. V opačnom prípade bude mesto Košice ako 

zodpovedný vlastník plne zodpovedať za všetky úrazy a škody spôsobené 

nestarostlivosťou a neudržiavaním svojho majetku v bezpečnom stave pre užívanie 

obyvateľov. 

Odôvodnenie navrhovaného uznesenia: 

Mesto Košice sa musí správať zodpovedne k svojmu majetku a vykonávať na ňom 

priebežnú údržbu. Ak to nedokáže, tak nech prenesie tieto kompetencie vrátane 

finančného krytia na jednotlivé mestské časti, ktoré sa následne o tieto komunikácie 

dokážu starať oveľa flexibilnejšie a efektívnejšie. V tomto roku nedostane mestská 

časť od mesta ani euro na opravu a udržiavanie jeho majetku, tak, ako tomu bolo 

v minulosti, naopak, mestská časť pomáha mestu Košice a pošle mu viac ako 34 tisíc 
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eur ako dobrovoľný príspevok zo získaných finančných prostriedkov z výzvy FAST CARE 

1. Nie je udržateľné pokračovať v takomto spôsobe, že mestská časť, ktorá má 

obmedzené finančné prostriedky,  nahrádza činnosť mesta Košice na úkor svojich 

aktivít a projektov, ktoré tak nemôže financovať z vlastných finančných prostriedkov. 

Preto prosím o schválenie tohto návrhu  uznesenia, aby sme sa konečne dopracovali 

k jednému zoznamu toho, čo je na našom sídlisku kritické, kto je za to zodpovedný 

a žiadali toho majiteľa, aby sa správal zodpovedne. 

 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta na vystúpenie poslanca Mareka Fedoročka – zoznam, ktorý 

poslanec Fedoročko požaduje, existuje, v novembri 2022 bol zaslaný mestu Košice, mesto ho 

má. Pred dvoma týždňami bol na rokovaní s mestom predložený znova. Čo sa týka pozemkov 

pod komunikáciami, je úplne jedno, kto vlastní pozemok pod verejnou komunikáciu, za jej 

stav je zodpovedný správca komunikácie, ktorým je mesto Košice, nie mestská časť. Mestská 

časť má svoje chodníky, ktoré sú dlaždicové, nie asfaltové. Schodiská a asfaltové komunikácie 

sú v správe mesta Košice. Mesto v súčasnosti na opravu nemá žiadne peniaze. Starosta  bude 

trvať na tom, aby boli chodníky, ktoré sú v havarijnom stave, opravené.  Starosta na riešení 

tejto situácie pracuje a poslancom ukáže, ktoré chodníky sú v havarijnom stave a ktoré je 

treba okamžite riešiť. Ako ich má však riešiť, keď mu poslanci znížili na tento účel rozpočet 

z 30 tisíc € na 17 tisíc. Nehovorí o súvislých opravách, ale o havarijnom stave a oprave výtlkov. 

Čo sa týka ciest, trvá na tom, aby boli opravené cesty vo vnútrobloku Berlínska, malá 

Americká trieda a Čínska ulica. Ostatné cesty na sídlisku sú v dobrom stave ( v tejto veci 

starosta reagoval na e-mail poslanca Fedoročka obsah ktorého nebol na zasadnutí 

prezentovaný, pozn. zapisovateľky). 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – 

reaguje iba na materiál, ktorý bol predložený v rámci prerokúvaného bodu, kde starosta žiada 

v 3. zmene rozpočtu 30 tisíc € na opravu chodníkov a schodísk v kritickom havarijnom stave, 

ktoré ohrozujú bezpečnosť, kde boli uvedené jednotlivé úseky, ktoré plánuje starosta 

opravovať. Na komisii dopravy bolo odsúhlasených 17 tisíc, starosta si dal požiadavku 30 tisíc. 

„ Ja som si všetky tieto vaše chodníky a všetky požiadavky prešiel, že ktoré sa nachádzajú 

skutočne v kritickom stave a ktoré nie sú v kritickom stave, ale vy by ste ich asi chceli vidieť 

v kritickom stave, aby ste ich mohli opravovať a výsledok je nasledovný: všetky tieto 

chodníky, všetky tieto schodiská sú majetkom mesta Košice. Áno, nachádzajú sa medzi nimi 

chodníky (napr. chodník na Bukureštskej 22 – 28, ktorý je skutočne v kritickom stave, pretože 

ísť po ňom je zdraviu nebezpečné. Preto som aj v e-mail zo včera, ktorý som poslal všetkým 

poslancom, uviedol, ktoré z tých úsekov, ktoré ste vy uviedli, sú skutočne kritické a ktoré, 

bohužiaľ, nie sú kritické. Napríklad, odmietam opravovať schodisko na Belehradskej 7 len 

preto, lebo pred dvoma rokmi sa tam robila podobná aktivita vo vedľajšom vchode 

a schodisko ide do vnútrobloku, nie je to hlavné schodisko, ľudia ho využívajú minimálne 

a minieme na to 8000 € z našich peňazí do majetku mesta Košice len preto, lebo sused to má. 

Keď sme urobili raz chybu, zopakujme ju znova?! Toto nepovažujem za hospodárne 

a zmysluplné, pretože skutočne sú tu úseky, ktoré si vyžadujú opravu, ale nemôžeme to robiť 

tak, že rozhodíme peniaze, ktoré sme získali za Ukrajinu a minieme ich na prevádzkové veci. 
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Tu sme pred pár týždňami sedeli všetci a povedali sme si, že tieto peniaze minieme na 

systémové zmeny, ako je výkup pozemkov, sceľovanie, aby sme mohli v budúcnosti budovať 

polopodzemné kontajnery, aby sme mohli budovať ihriská, športoviská, parkoviská. Bez 

pozemkov sa nepohneme ďalej. Ale ak dnes minieme všetky peniaze na opravu mestského 

majetku, pričom mu ešte dáme 34 tisíc€, oni nám nedajú nič, niečo nie je správne. Ak už 

chceme minúť nejaké peniaze, fajn, miňme ich na to, na čom sme sa dohodli, ale poďme do 

tých skutočne kritických úsekov a nie na každú vec, ktorá je pekná a je populárna. Nie je 

našou úlohou alternovať úlohu mesta Košice. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – predložil žiadosť so zoznamom komunikácií , ktorú 

v novembri 2022 adresoval mestu Košice. Súhlasil, že schodisko, ktoré spomínal poslanec 

Fedoročko, nepatrilo medzi kritický a havarijný stav, ale vyzval na odstraňovanie havarijného 

stavu chodníkov, ktoré sú životohrozujúce. Ako príklad uviedol výtlk na Juhoslovanskej 5 

alebo nedokončenú komunikáciu medzi Juhoslovanskou 5  a 7 . Je treba to urobiť, aby 

občania videli, že starostovi a zastupiteľstvu na kvalite života obyvateľov záleží. 

Faktická poznámka poslanca Tomáša Jurkoviča na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – 

starosta podľa neho predviedol skvelý populistický výkon o tom, ako mu strašne na tom 

záleží, ako keby nikomu z poslancov na tom nezáležalo a ako keby sa poslanci k všetkému 

správali nezodpovedne. „ Predovšetkým je to mestská kompetencia. Preneste túto 

kompetenciu na mestské časti, potom sa rozprávajme o tom, koľko chodníkov vyasfaltujeme, 

koľko ciest vyasfaltujeme. Keď to prenesiete - ste dvadsať rokov v politike, mohli ste to 

kedykoľvek navrhnúť, aby sa tieto kompetencie preniesli aj s financovaním -  a poďme to 

robiť, poďme to robiť systémovo. Jednoducho to nie je v našej kompetencii a ja odmietam 

dávať mestu Košice toľko peňazí za to, že máme neschopného primátora, ktorý nie je 

schopný získať finančné prostriedky a stále sa len zadlžuje, robí nesystémové veci a my ho 

máme teraz sanovať, aby ste sa vy potom tvárili, ako ste zaliali niekam asfalt a aký ste 

dokonalý. Toto naozaj nepovažujem za rozumné. Dali sme tam 17 tisíc aj z toho dôvodu, že tie 

veci, ktoré ste navrhli, ktoré sú v tom zozname, nie sú všetky také vážne, nie sú všetky kritické 

stavy. Niektoré vám úplne objektívne uznáme, naopak mohli sme tam zadať kopu ďalších 

dier, napr. na Bruselskej. Chceme ale systematické zmeny, niečo, čo tejto mestskej časti 

pomôže a nemiešajme sa stále do kompetencií mesta Košice. 

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – aby to 

správne pochopil – ostatné veľké mestské časti dokázali spísať požiadavky na mesto za 6, 12 

alebo 18 miliónov a my od mesta  – neprehrávateľný záznam 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta na vystúpenie poslanca Juraja Mazáka – zopakoval 

požiadavku mestskej časti na opravy komunikácií, ktoré boli zapracované do plánu opráv na 

rok 2023 okrem Čínskej ulice. Požiadal PhDr. Jaroslava Žďáru – vedúceho oddelenia rozvoja 

miestneho úradu, aby poslancom vysvetlil ako sa spracúvali požiadavky na opravu 

komunikácií. 

Jaroslav Žďára – čo si pamätá, mestská časť mala požiadavku na dve cesty, ktoré sú naozaj 

v havarijnom stave, je to malá Americká trieda a Berlínska ulica. Po našom internom 

monitoringu sú ostatné cesty v diametrálne lepšom stave, do úvahy pripadá ešte 
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Budapeštianska alebo Čínska ulica, ale to tiež nie je až taký havarijný stav ako predchádzajúce 

dve ulice. Je to spôsobené aj tým, že Ťahanovce sú najmladším sídliskom a cesty ešte nemajú 

toľko rokov, aby do toho stavu došli a tie komunikácie, o ktorých je reč, sú veľmi často 

využívané. Čo sa týka chodníkov, je to vždy problém. Mestská časť dá požiadavku na mesto na 

opravu niektorých chodníkov, ale pritom sa v tom čase nedokončia ani chodníky, ktoré boli 

naplánované v minulom roku. Tie zoznamy potom nekorešpondujú s realitou. Ako príklad 

uviedol chodník na Budapeštianskej ulici, kde je podávaná požiadavka na opravu už štvrtý rok 

po sebe, je tam aktuálne už je tam asi 5 šípok od rôznych dodávateľov, ktorých mesto malo 

počas rokov obstaraných. Zoznam, ktorý bol vytvorený k tejto zmene rozpočtu vychádza 

z toho, že niektoré z tých havarijných úsekov už má mestská časť s mestom predrokované, 

takže by mohli ísť do realizácie. To, či pôjdu alebo nepôjdu, záleží od toho, ako mesto bude na 

tom s financiami a ako bude obstarávať. V zozname sú aj úseky, ktorí navrhovali poslanci 

alebo členovia komisie dopravy, napr. chodník na Bukureštskej 22 – 29 bol sľúbený ešte 

minulého roku, nebol však zrealizovaný a neskôr sa na neho pýtal poslanec Pavúk. Chodníky, 

opravu ktorých obstarávala a realizovala mestská časť, sú urobené dobre vrátane obrubníkov, 

bezbariérových prechodov, dažďových záhrad a pod. Uvedomuje si, že aj peniaze , ktoré by 

prišli za Ukrajinu, nech by prišli v akomkoľvek balíku, prídu všetkým samosprávam 

a predpokladá, že ich aj iné  samosprávy využijú na opravy komunikácií, bude realizácia opráv 

náročná už len z dôvodu, že firmy, ktoré tieto opravy realizujú, budú vyťažené. Mestská časť 

chce byť pripravená a urobiť toho čo najviac. 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – 

súhlasí so starostom, že mesto Košice nefunguje tak, ako by malo. Starosta spomínal, že 

zasielal v novembri 2022 na mesto zoznam chodníkov, ktoré treba rekonštruovať a ktoré sú 

v kritickom stave. Opýtal sa preto starostu, koľko chodníkov z uvedeného zoznamu sa v roku 

2023 opraví z iniciatívy mesta Košice, ako vlastníka týchto chodníkov.  Starosta potvrdil, že 

nemá prisľúbené nič. 

Znamená to, že  pracovať, bojovať za občanov je to, že sa pošlú zoznamy a mesto urobí nič. A 

potom to ideme alternovať, sanovať z našich peňazí. Áno, súhlasí s tým, že Bukureštská je 

naozaj kritický stav a keďže sa v minulom roku neurobilo a malo sa urobiť, preto poslanci 

navrhli tých 17 tisíc na dve alebo tri veci, ktoré sú skutočne kritické.  

Starosta Miloš Ihnát – aby nekrivdil p. Paučovi, (ktorý riadi opravy komunikácií na meste, 

pozn. zapisovateľky), potrebuje uviesť, že mesto Košice prisľúbilo v čo najkratšom čase 

opravu havarijného stavu chodníka na Belehradskej 12 - 19, miesto je už označené. 

Faktická poznámka poslanca Tomáša Jurkoviča na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – 

ohradil sa voči tvrdeniu, že keď starostovi nezaslal e-mail, že o niečo nežiadal. Čo sa týka 

výtlkov, pravidelne zasiela požiadavky na mesto Košice, mnohé sa aj opravili, pretože mesto 

Košice je správcom komunikácií, čiže žiada správcu nie niekoho, kto jeho požiadavku iba 

prepošle. Preto v takom prípade neoslovuje miestny úrad, lebo je to vec mesta Košice a vedia 

to operatívnejšie zariadiť. 

Poslanec Juraj Mazák – opýtal sa, či správne pochopil, že mestská časť nahrádza 

kompetencie mesta Košice.  
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Reakcia starostu Miloša Ihnáta – mestská časť podľa neho musí sanovať, nemôže čakať 

ďalšie tri roky, navyše za Ukrajinu budú peniaze. Chce ich dať tam, kde by mali byť, aby slúžili 

ľuďom. Áno, navrhol, aby z peňazí za Ukrajinu šlo 30 tisíc na opravy chodníkov. Jeho 

vyjadrenie doplnila prednostka miestneho úradu JUDr. Beáta Zemková, ktorá uviedla, že 

pôvodne bolo odborným útvarom vyčíslených až 70 tisíc eur na opravy komunikácií. Zdalo sa 

to aj im veľa, a tak sa dohodli na kompromise – 30 – tich tisícoch. Ide o to, pokračoval ďalej 

starosta, že mestskú časť čaká verejné obstarávanie, výber dodávateľa prác a to tiež niečo 

trvá, takže by bol rád, keby do októbra bolo všetko urobené. 

Poslanec Štefan Bereš – vyjadril sa za komisiu dopravy – prerokované boli všetky návrhy, 

prerokovalo sa 70 aj 30 tisíc (35 tisíc bol návrh) – komisia rozvoja, dopravy a výstavby 

neschválila doplnenie podprogramu 5.4 o 35 tisíc, ale odporučila prerokovať a schváliť 

doplnenie podprogramu 5.4 o 17 tisíc (hlasovanie: za/5, proti/1 a zdržal sa/1). Ako zahlasuje 

každý poslanec, necháva na každého vlastnej úvahe. Vzhľadom na množstvo pozmeňujúcich 

návrhov požiadal Mgr. Baxovú z ekonomického oddelenia, aby sa vyjadrila, či je to všetko 

v poriadku, pretože peniaze z Ukrajiny nie je zrejme možné použiť na všetko. Obáva sa, aby sa 

mestská časť nedostala do nejakého schodku. 

Marta Baxová MÚ- do schodku sa určite mestská časť nedostane. Počítali sme u bežných 

výdavkov v programe 5 so sumou 30 tisíc. Ďalšie veci, ktoré pribudli ako pozmeňujúce návrhy 

– návrh poslanca Fedoročka je kapitálový výdavok a bol by financovaný z rezervného fondu, 

návrh poslankyne Ambrušovej sme chceli zaradiť do bežných výdavkov, návrh Miroslava 

Janitora je len doplnenie  prostriedkov z fondu Karpatskej nadácie do rozpočtu bežných 

výdavkov. Celkový výsledok je za predpokladu že za Ukrajinu prídu všetky plánované finančné 

prostriedky. 

Poslanec Ján Pavúk – aj na finančnej komisii bolo odsúhlasených 17 tisíc. Požiadal Mgr. 

Martu Baxovú, aby predniesla pôvodný návrh miestneho úradu, lebo o ňom sa doteraz vôbec 

nehovorila. Požiadal zároveň, aby sa pred hlasovaním zhrnulo všetko, o čom sa ide hlasovať, 

nakoľko už sám stratil prehľad. 

Marta Baxová MÚ- materiál, ktorý poslanci dostali, sa od odporučenia komisie líši len vo 

výške financií na dopravu, kde miestny úrad navrhoval 30 tisíc a komisie odporučili 17 tisíc.  

Zmeny v príjmoch a výdavkoch v 3. zmene rozpočtu rozpočtu:  

- navýšenie reprefondu o 200 € 

- navýšenie výdavku na propagáciu o 200 € na doplnenie propagačných kníh, magnetiek 

a pod. 

- navýšenie výdavku na dopravu (úrad 30 tisíc, komisie 17 tisíc €) 

-  navýšenie príjmu v programe 8 na podujatie Deň psíkov 700€ z grantu SPP 

- navýšenie príjmu v programe 8 na podujatie Deň menšín  1800 € z grantu KN 

- navýšenie výdavku v programe 8 Športová olympiáda mestských častí o 400€ 

- zaradenie podujatia Olympiáda detí predškolského veku do podujatí MČ s finančným krytím 

200 €. Na toto podujatie bolo odporučené použiť finančné prostriedky z nerealizovaných 

podujatí Futbalový turnaj Old boys Bodnár a Futbalový turnaj Old boys Bosák. Celkovo by 

v tomto programe išlo o navýšenie  o 1100 €. 
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- v programe 9 navýšenie výdavkov  o 18 tisíc eur : 

- chod úradu – energie, vodné, stočné, finančný príspevok na stravovanie, miestny  

poplatok za komunálny odpad 

- výdavky súvisiace s podnikateľskou činnosťou, kde je potrebné navýšiť rozpočet 

o 5000 € z dôvodu udržiavacích prác v pasáži a 500 € na energie. 

 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

K 3. zmene programového rozpočtu mestskej časti došlo 5 doplňujúcich alebo pozmeňujúcich 

návrhov: 

1.Pozmeňujúci návrh zástupcu starostu Miroslava Janitora – navýšenie rozpočtu o 1800 eur  - 

dotáciu Karpatskej nadácie na Deň menšín. ( V skutočnosti ide o pozmeňujúci návrh, nakoľko 

uznesenie obsahuje slovo zmenu, pozn. zapisovateľky) 

2.Doplňujúci návrh poslankyne Uršuly Ambrušovej – navýšenie výdavkov o 2500 € na 

realizáciu zisťovacieho archeologického výskumu Ťahanovce – murovaný stĺp 

3.Pozmeňujúci návrh poslanca Tomáša Jurkoviča – zníženie programového rozpočtu 

v podprograme 5.4 Oprava havarijných stavov chodníkov a schodov z 30 tisíc na 17 tisíc € 

4.Doplňujúci návrh poslanca Mareka Fedoročka – podprogram 1.8 Projekty a porealizačné 

zamerania – navýšenie výdavkov o 15 tisíc eur na kamerový systém 

5. Doplňujúci návrh poslanca Mareka Fedoročka, ktorý nemá vplyv na rozpočet 

 

Uznesenie číslo 93/2023  

Doplňujúci návrh poslanca Miroslava Janitora 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje 

zmenu programového rozpočtu v programe č. 8: Podpora rozvoja duchovného 

a fyzického života občanov, Podprogram 8.1: Kultúrno – spoločenské podujatia 

mestskej časti, na podujatie mestskej časti „Deň menšín“ z 200 eur na 2 000 eur, 

financované v rozsahu 1 800 eur z Grantu Nadácia Magna – Karpatská nadácia. 

Výdavky bežné: 5 100 eur Navýšenie: + 1 800 eur. Výdavky po zmene: 6 900 eur  

Hlasovanie:  11/za   0/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 94/2023  

Doplňujúci návrh poslankyne Uršuly Ambrušovej 
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Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

doplnenie programového rozpočtu v programe:  

1.  Plánovanie, manažment a kontrola,   

     Podprogram 1.8: Projekty, porealizačné zamerania,  

     Cieľ podprogramu č. 4: Zisťovací výskum Ťahanovce – murovaný stĺp – na parcele C 

     1600/342 skúmanie archeologických nálezových situácií v teréne, vypracovanie 

nálezovej správy, geodetické zameranie, 

Ukazovateľ výkonnosti: archeologický výskum Hodnota: 1.  

Výdavok bežný: 2 500 eur. 

Hlasovanie:  9/za   1/proti  1/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 95/2023  

Pozmeňujúci návrh poslanca Tomáša Jurkoviča 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

Programový rozpočet mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce na rok 2023 - 3. zmena 

rozpočtu sa mení nasledovne:  

Podprogram 5.4: Oprava havarijných stavov chodníkov a schodov - nový  

Zámer podprogramu: Zlepšenie stavu miestnych peších komunikácií a terénnych 

schodísk v lokalitách obytného súboru Ťahanovce  

Cieľ 1: Oprava poškodení schodísk, najmä schodiskových stupňov a schodníc vrátane 

príslušenstva (zábradlia), súvislé opravy asfaltových krytov chodníkov, výmena 

obrubníkov v nutnom rozsahu, lokálne opravy výtlkov a preliačin, bezbariérové úpravy 

vrátane pokládky dlažby pre nevidiacich.  

Vypracovanie projektovej dokumentácie v potrebnom rozsahu (zameranie stavu, 

návrh servisu a opráv - búracie práce, nový stav podľa územia, rozpočet a výkaz 

výmer, v prípade nutnosti projekt DZ, statické posúdenie). Jednotlivé prípady sú 

uvedené v priloženom zozname s uvedením lokality, popisom závady a potrebou 

vypracovania projektovej dokumentácie.  

Výdavky bežné: 17 000 EUR  

Hlasovanie:  8/za   1/proti  1/zdržal sa  2/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

Pozn. Chybou hlasovacieho zariadenia sa nezobrazilo hlasovanie poslankyne 

Zummerovej, hlasovala za. Správne hlasovanie je teda 9za, 1 proti, 1 sa zdržal 

hlasovania, 1 nehlasoval. 
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Uznesenie číslo 96/2023  

Doplňujúci návrh poslanca Mareka Fedoročka 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

a) doplnenie programového rozpočtu v programe:  

1.  Plánovanie, manažment a kontrola,  

Podprogram 1.8: Projekty, porealizačné zamerania,  

Cieľ podprogramu č. 5: Príprava projektovej dokumentácie pre kamerový systém v 

mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

- vybudovanie nového, moderného smart kamerového systému pre naše sídlisko  

- príprava a spracovanie projektovej dokumentácie, vrátane podrobného výkazu  

- výmer, ktorý by nám slúžil na výber partnera, ktorý by dodal požadovaný kamerový 

systém v budúcnosti a ktorý by bolo možné predložiť pri žiadostiach o získanie grantu. 

Odhadovaný počet kamier 30-45 ks.  

Ukazovateľ výkonnosti: Projektová dokumentácia  

Výdavok kapitálový: 15 000 eur  

b) Financovanie kapitálového výdavku z prostriedkov rezervného fondu fondu v plnej 

výške. 

Hlasovanie:  10/za   1/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 97/2023  

Doplňujúci návrh poslanca Mareka Fedoročka 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Sídlisko Ťahanovce v zmysle čl. 11 Rokovacieho 

poriadku  

schvaľuje a žiada  

a) starostu mestskej časti, aby do 30 dní od podpísania tohto uznesenia vypracoval a 

zaslal poslancom miestneho zastupiteľstva prehľad všetkých chodníkov, schodísk a 

dopravných komunikácií v mestskej časti Sídlisko Ťahanovce, kde by bol uvedený aj 

aktuálny stav danej komunikácie v hodnotení (kritický – nutná urgentná oprava z 

hľadiska bezpečnosti občanov, nevyhovujúci ale nekritický a vyhovujúci) + v rámci 

tohto zoznamu by boli k daným komunikáciám aj určené vlastnícke vzťahy (či je za 

danú komunikáciu zodpovedná mestská časť, mesto Košice alebo súkromný vlastník) 

b) Aby starosta mestskej časti preposlal na mesto Košice ako zodpovedného vlastníka 

väčšiny komunikácií na sídlisku Ťahanovce prehľad komunikácií (chodníkov, schodísk 

alebo ciest) v kritickom stave, ktoré ohrozujú bezpečnosť obyvateľov pri ich užívaní a 

vyslovene ho požiadal, aby zrealizoval okamžitú nápravu takýchto komunikácií na 

území mestskej časti. V opačnom prípade bude mesto Košice ako zodpovedný vlastník 
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plne zodpovedné za všetky úrazy a škody spôsobené nestarostlivosťou a 

neudržiavaním svojho majetku v bezpečnom stave pre užívanie občanov.  

Hlasovanie:  11/za   0/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 98/2023  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 14 

ods. 3 písm. d) zákona číslo 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov 

schvaľuje  

3. zmenu programového rozpočtu mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce na rok 

2023 v zmysle schválených pozmeňujúcich a doplňujúcich návrhov.  

Hlasovanie:  11/za   0/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č.6 Archeologický výskum okolia historickej pamiatky – renesančný stĺp Božie muky 

K tomuto bodu neprebehla žiadna diskusia. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 99/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

a) vykonanie archeologického výskumu „Zisťovací výskum Ťahanovce – murovaný 

stĺp“  

b) financovanie archeologického výskumu „Zisťovací výskum Ťahanovce – murovaný 

stĺp“ z rozpočtu mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce vo výške 2 500 eur. 

Hlasovanie:  9/za   0/proti  1/zdržal sa  2/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 Pozn. Starosta chybne uviedol výsledok hlasovania. Správny je: 9za, 0 proti, 1 zdržaný 

hlas, 2 nehlasovali. 

 

Bod č. 7 Správy policajných orgánov pôsobiacich v mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

Starosta mestskej časti v úvode uviedol, že zástupcovia štátnej polície predkladajú správu raz 

ročne, veliteľ mestskej polície – stanica Ťahanovce Mgr. Peter Geršák sa zúčastňuje zasadnutí 

pravidelne. Následne mu udelil slovo. 

Poslanec Štefan Bereš – predniesol procedurálny návrh na 5 minútovú prestávku. 
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Hlasovanie:  10/ za  0/ proti 1/ zdržal sa 

Procedurálny návrh bol prijatý. 

Starosta vyhlásil päťminútovú prestávku. 

Veliteľ Peter Geršák – predniesol časti správy za hodnotené obdobie od 1.4. do 31.5.2023, 
nakoľko celú správu obdržali poslanci elektronicky. 
„Čo sa týka kontroly verejného poriadku s príchodom letných mesiacov máme problémy 
s neprispôsobivými občanmi, hlavne v okolí COOP Jednota na Belehradskej a predajne FRESH 
a priľahlého okolia na Pekinskej ulici. Ide o znečisťovanie verejného priestranstva, 
obťažovanie občanov žobraním. Mestská polícia tam vykonáva kontrolnú činnosť priebežne, 
aj na zavolanie občanov, neprispôsobivé osoby z miesta vykazuje. Kvôli súčasne platnej 
legislatíve má mestská polícia trochu zviazané ruky, nakoľko vymožiteľnosť práva je dosť 
slabá. Čo sa týka požívania alkoholu, v minulosti existovali záchytky, ktoré boli v roku 2004 
alebo 2005 zrušené. Nemá vedomosť o tom, či vôbec niekde na Slovensku je ešte zriadená 
protialkoholická záchytná izba, pritom zákon ju dovoľuje zriadiť. Takže preto  tieto podnapité 
osoby nie je kde umiestniť. Mestská polícia robí z pohľadu zákona všetko, čo sa dá.  
V rámci viktimačnej prevencie za uvedené obdobie boli vykonané tri prednášky v materských 
školách Budapeštianska 1 a Viedenská 34. Každé ráno vykonáva hliadka dohľad nad 
bezpečnosťou a plynulosťou cestnej premávky na priechode na Belehradskej ulici, kde 
dochádza často ku kolíziám chodcov a vozidiel, a v prípade, že je k dispozícii ešte jedna 
hliadka, dozoruje situáciu na priechode na Európskej triede.  
Za uvedené obdobie mestská polícia zaznamenala, že už sú to nielen firmy, ktoré si skupujú 
pozemky, ale už aj niektorí občania a najnovšie zaznamenala aj  osadenie nových stĺpikov 
s označením súkromný pozemok na Sofijskej ulici, ktoré nemajú súhlasné stanovisko s ich 
osadením od správcu cesty. Tieto veci mestská polícia oznamuje cestnému správnemu 
orgánu, ten má podľa zákona tieto veci riešiť. Dokonca má povinnosť tieto tabule odstrániť, 
pokiaľ zasahujú do telesa cesty (0,5 metra za krajnicou). 
S príchodom letných dní sa zvýšil počet podnetov od občanov, a to o jednu tretinu, takže spolu 

mestská polícia zaznamenala 361 oznámení a podnetov, z ktorých bolo 220, čo je 61 percent na 

riešenie parkovania, a to bránenie vo výjazde z parkovacích miest, obsadenie vyhradeného 

parkovacieho miesta iným motorovým vozidlom a porušovanie regulačného dopravného 

značenia (zákazové značky). Posledné prípady boli z Budapeštianskej 2 – 10, kde sú osadené 

nové regulačné značky, platné počas pracovných dní (8.00 – 16.00). 141 (39%) oznámení sa 

týkalo porušovania verejného poriadku ako napr. rušenie nočného pokoja, obťažovanie 

bezdomovcami, podnapité osoby ležiace na zemi, požívanie alkoholu na miestach, kde je to 

zakázané. 

Jeden z takýchto oznamov bol dňa 11.04.2023 o 20:25 h, kedy občan tel. oznámil, že na 
zastávke MHD – Belehradská, bola napadnutá tehotná žena. Hliadka na uvedenej zastávke 
MHD našla poškodenú, ktorá uviedla, že bola napadnutá bývalým priateľom, ktorý ušiel 
smerom na ul. Varšavskú. Po krátkom prenasledovaní bol podozrivý muž hliadkou zadržaný 
ešte na Varšavskej ulici, kde bola zistená jeho totožnosť. Následne bola pre podozrenie z TČ 
výtržníctva a ublíženia na zdraví na chránenej osobe privolaná hliadka OO PZ Ťahanovce, 
ktorá podozrivého prevzala. Poškodená sa sťažovala na bolesti a z toho dôvodu jej bola 
privolaná RZP, ktorá ju vzala na ošetrenie. Zároveň na mieste činu bolo zistené, že podozrivý 
poškodil počas incidentu aj skrinku nabíjacej stanice na elektrokolobežky a elektrobicykle. 
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Uvedené poškodenie pre podozrenie z ďalšieho TČ poškodzovania cudzej veci si taktiež 
prevzala hliadka OO PZ Ťahanovce.  
Ďalší z takýchto oznamov bol dňa 17.04.2023 o 0:40 h, kde hliadka na základe oznamu 

občana a vyslania operačným pracovníkom zistila vylomený automat na cestovné lístky na 

zastávke MHD Európska trieda - Budapeštianska, kde vec zadokumentovala, zabezpečila 

miesto činu a pre podozrenie z TČ poškodzovania cudzej veci, privolala hliadku OO PZ 

Ťahanovce, ktorá prevzala vec k ďalšej realizácii. 

Za uvedené obdobie zistili tri nové vozidlá, ktoré nemali platné STK a to jedno na Varšavskej 
ulici a dve na parkovisku na Americkej triede č. 1. Držiteľom týchto vozidiel bola zaslaná 
výzva na ich odstránenie podľa zákona o odpadoch a zároveň boli oznámení na Okresný úrad 
– odbor pre cestnú dopravu a pozemné komunikácie za porušenie povinnosti držiteľa vozidla 
t.j. neplatnosť STK a EK. Vo všetkých týchto prípadoch plynie podľa zákona o odpadoch 60 
dňová lehota na ich odstránenie.  
Za hodnotené obdobie sme vykonali celkovo 14 asistencií a to pre DPMK pri ochrane 
revízorov, pre MV SR ako nezúčastnené osoby, pre ÚPSVaR a Referát sociálnych vecí pri 
monitoringu neprispôsobivých osôb Na Demetri a Pri hati, ďalej pre RZP pri ošetrení a 
prevoze zranených a agresívnych osôb. Taktiež sme poskytli súčinnosť pre MÚ MČ Košice – 
Sídlisko Ťahanovce pri zabezpečovaní verejného poriadku v rámci osláv „Dní mesta Košice“.  
Od apríla 2023 sme v MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce vykonali celkovo 32 preventívno-
bezpečnostných akcií, z toho 6 zameraných na dodržiavanie zákona č.219/1996 Z.z. o 
ochrane pred zneužívaním alkoholických nápojov a o zriaďovaní a prevádzke 
protialkoholických záchytných izieb a príslušného ustanovenia VZN mesta Košice č.78 o 
čistote a verejnom poriadku na území mesta Košice, ktoré okrem iného zakazuje požívanie 
alkoholu na verejných priestranstvách. Ďalších 7 preventívno-bezpečnostných akcií bolo 
zameraných na dodržiavanie zákona, ktorým sa upravujú niektoré podmienky držania psov. Z 
dôvodu jestvujúcej zóny zákazu zastavenia sme vykonali 4 akcie zamerané na kontrolu 
odstavenia motorových vozidiel mimo vyznačených miest nad 4,9 m, kde bolo zistené jedno 
porušenie, 2 preventívno-bezpečnostné akcie zamerané na vandalizmus a poškodzovanie 
fasád budov sprejovými farbami, kde nebolo zistené porušenie zákona, 6 preventívno-
bezpečnostných akcií na zákaz fajčenia na zastávkach a prístreškoch MHD, ďalej 4 akcie na 
kontrolu výkonu taxislužieb, 3 preventívno-bezpečnostné akcie na dodržiavanie jazdy na 
kolobežkách s pomocným motorčekom, hlavne nebezpečnou jazdou v pasáži na ul. 
Budapeštianskej.  
Zároveň sme v mesiaci máj vykonali monitoring nelegálnych Piktogramov a graffiti v obvode 

MsP Ťahanovce, kde sa vyhotovil ich fotoalbum, ktorý bude slúžiť na identifikáciu osôb, ktoré 

poškodzujú majetok občanov a mesta, sprejovaním na steny a fasády budov. 

Starosta Miloš Ihnát – požiadal o denný monitoring pri predajniach potravín na uliciach 

Aténska, Viedenská, Helsinská, kde sa mládeži predáva alkohol. Nedávno tam bola zničená 

lavička. Situáciu bude riešiť aj pohovormi s nájomníkmi a nájomcom prevádzok (SBD). 

Informoval ďalej, že na Havanskej ulici, ako aj na Helsinskej ulici znova pribudli žlté značky 

s označením súkromný pozemok. Opýtal sa veliteľa Petra Geršáka, čo urobí mestská polícia, 

keď hociktorý občan zaparkuje na takomto parkovacom mieste 

Reakcia veliteľa Petra Geršáka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – lavičku mestská 

polícia zadokumentovala, bude to riešiť ako priestupok proti majetku, výsledky kamerového 
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záznamu sú neisté (ide o kameru na Helsinskej 24), nakoľko sú tam stromy, v súčasnosti je vec 

v riešení. Čo sa týka ulíc, kde sú tzv. Večierky, určite sa tam zvýši kontrolnú činnosť, zúčastní 

sa na nej aj on osobne. Vo veci informačných tabúľ, ktoré si osadzujú občania, resp. firmy, 

obsadenie takého parkovacieho miesta, nie je žiadnym dopravným priestupkom, nakoľko 

nejde o riadnu regulačnú alebo informatívnu  dopravnú značku. Podľa cestného zákona má 

správca komunikácie odstraňovať všetko, čo tam nemá byť. Mesto by malo teda pristúpiť 

k odstraňovaniu týchto značiek. Náklady za odstránenie by mal niesť ten, kto nelegálnu 

značku alebo tabuľu osadil. Takáto situácia nastala napríklad na Havanskej ulici. Mestská 

polícia v prípade nejakého oznamu, situáciu zadokumentuje, poučí oznamovateľa o tom, že 

ide o súkromný spor. Mestská polícia na to ďalej nemá dosah. 

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie veliteľa Petra Geršáka – opýtal 

sa, či by mohla mestská polícia a aj samospráva vydať nejakú serióznu tlačovú správu 

a odkomunikovať to aj v samosprávnych periodikách, aby bolo jasné stanovisko samosprávy 

k tomuto neporiadku. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – tento neporiadok vznikol za starostovania Emila 

Petrvalského. Má na to aj dôkaz. Pán Petrvalský súhlasil s týmto rozširovaním parkovacích 

miest. Starosta Ihnát to dal aj na facebook, aby to občania čítali ( ide o zápis z nejakého 

rokovania, pozn. zapisovateľky). Bolo to v roku 2011. Starosta Ihnát sa to snažil riešiť v roku 

2019 na Havanskej ulici, firma sa však odvolala, uskutočnili sa súdne konania, ktoré stále 

pokračujú. Pokiaľ neexistuje právoplatný vykonateľný rozsudok, nemôže robiť nič. 

Poslanec Mazák zopakoval svoju otázku, či napríklad aj v Ťahanovských novinách nie je 

možné, aby to stanovisko mestská časť komunikovala serióznym spôsobom, na čo starosta 

odpovedal, že keď veliteľ Geršák takúto správu dá, tak je to v poriadku. Pre ľudí starosta túto 

informáciu dá, ak je veliteľ Geršák ochotný ju vypracovať. 

Jaroslav Žďára – MÚ – doplnil, že v čísle Ťahanovských novín 1/2023 bola zverejnená správa 

od cestného správneho orgánu – referentky, ktorá odpovedala na niekoľko otázok 

predložených mestskou časťou. Bola tam otázka aj o tejto veci, lebo ľudia sa dožadujú 

informácií, bohužiaľ stanovisko cestného správneho orgánu k tejto veci bolo nasledovné: „ 

Táto problematika je bohužiaľ v štádiu riešenia, po doriešení vás budeme informovať.“ Na 

základe pokynu starostu mestská časť pripravuje opätovne list mestu Košice. 

Reakcia veliteľa Petra Geršáka na faktickú poznámku poslanca Juraja Mazáka – pokiaľ spor 

medzi vlastníkom pozemku a užívateľom parkovacieho miesta nebude rozhodnutý na súde, je 

ťažké dávať nejaké stanoviská, lebo je možné, že by pochybilo mesto, ale je možné, že by 

mohol pochybiť aj majiteľ pozemku. Majiteľom parkovísk bolo dané predbežné opatrenie, 

ktoré súd zrušil a prebieha riadne súdne konanie. V prípade, že súd rozhodne vo veci, vtedy 

už bude možné podať nejaké stanovisko. Takže je potrebné počkať, aby nebola verejnosť 

zbytočne zavádzaná. 

Faktická poznámka poslankyne Evy Zummerovej na vystúpenie veliteľa Petra Geršáka – 

keby občan v prípade parkovania iného vozidla na mieste označenom takouto tabuľou zavolal 

mestskú políciu, tá by nezavolala odťahovku? Druhá otázka sa týkala vydávania dopravných 

značiek pre ŤZP a ich zneužívanie. 
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Reakcia veliteľa Petra Geršáka na faktickú poznámku poslankyne Evy Zummerovej – vozidlo 

môže odtiahnuť správca cesty. Predmetné parkovacie miesta nie sú riadne označené 

dopravným značením. Mestská polícia rieši porušenie dopravných predpisov. V tomto 

prípade nedošlo k žiadnemu porušeniu dopravných predpisov z pohľadu zákona o cestnej 

premávke. Parkujúci neporušil žiadnu dopravnú značku. Informačná tabuľa, ktorou si občan 

označil platené parkovacie miesto, nie je dopravnou značkou. 

Na druhú otázku poslankyne Zummerovej odpovedal starosta Miloš Ihnát. 

Starosta Miloš Ihnát – má s tým skúsenosti lebo takýto prípad riešil. Mesto Košice v zmysle 

nového VZN  ŤZP individuálne prehodnocuje na základe lekárskych posudkov predtým, ako 

rozhodne prideliť parkovacie miesto, ktoré je už označené novou dopravnou značkou. 

Zneužívanie takejto značky na parkovanie viacerých vozidiel je sankcionované. 

Veliteľ Peter Geršák – k týmto dopravným značkám sa vydáva rozhodnutie, kde je uvedené aj 

číslo vozidla (ŠPZ), pri nahlásení zneužitia dopravnej značky sa majiteľ musí príslušníkom 

mestskej polície preukázať takýmto rozhodnutím (zmluvou), ktorým zároveň preukáže vzťah 

k tejto dopravnej značke. 

Jaroslav Žďára – MÚ – upozornila opäť na občasník Ťahanovské noviny 1/2023, kde je 

cestným správnym orgánom vysvetlené, ako prebieha vyznačovanie parkovacích miest pre 

ŤZP osoby. Za nešťastné považuje, že na novom značení nie ej uvedené, komu parkovacie 

miesto patrí, iba, že je vyhradené pre ŤZP. Obyvatelia boli zároveň informovaní o tom, že 

žiadosti o vyhradenie parkovacieho miesta pre ŤZP je potrebné podávať priamo na magistrát 

mesta. 

Veliteľ Peter Geršák – k likvidácii starých značiek na vyhradené parkovanie – každý občan, 

ktorý mal v minulosti vyhradené parkovanie od mesta Košice, dostal oznámenie, že 

vyhradené parkovanie mu nebude predĺžené. Dopravnú značku mal na vlastné náklady 

v určenom termíne odstrániť. V prípade, že tak neurobil, bude mu mestom vyrubená daň za 

zaujatie verejného priestranstva. 

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie veliteľa Petra Geršáka – 

zopakoval, že je potrebné tieto informácie dostať k občanovi cez informačné kanály. Zároveň 

upozornil, že svojvoľné osadzovanie informačných tabúľ by sa malo riešiť obratom, nie 

mesiace až roky. 

Veliteľ Peter Geršák – reakcia na poznámku poslanca Juraja Mazáka - mestská polícia je 

v tomto prípade rovnako ako ktorýkoľvek občan, iba oznamovateľ. Riešenie je na 

zodpovednosti cestného správneho orgánu, ktorým je mesto. 

 
Faktická poznámka poslankyne Evy Zummerovej na vystúpenie veliteľa Petra Geršáka – 
existujú dva druhy vyznačenia parkovacieho miesta pre ŤZP – jeden na vyhradené parkovacie 
miesto na konkrétne vozidlo a potom aj podľa zákona percento vyhradených parkovacích 
miest pre invalidov na parkovisku. 
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Veliteľ Peter Geršák – reakcia na poznámku poslankyne Evy Zummerovej – na 
parkoviskách, kde sú vyhradené miesta pre invalidov, je možné parkovať na základe 
medzinárodného preukazu ŤZP. Pridelenie miesta, ktoré vyhradzuje mesto na konkrétne 
vozidlo, podlieha prísnejším pravidlám  - na základe lekárskeho posudku,  ak je pohybové 
postihnutie viac, než 70 %. Mesto si v minulosti urobilo monitoring a zistilo, že veľa ľudí si 
tieto vyhradené parkoviská pre ŤZP nevyužíva efektívne, preto pristúpilo ka úpravám. 
K efektivite parkovania napríklad na sídlisku Ťahanovce by okrem týchto úprav veľmi 
pomohlo aj zjednosmernenie ulíc, aby vozidlá, ktoré tam reálne parkujú, mohli parkovať 
legálne. V mestskej časti totiž nelegálne parkuje 2000 až 3000 vozidiel. Statickú dopravu by 
odľahčilo vybudovanie garážových domov. 
 
Poslanec Tomáš Jurkovič – položil otázku veliteľovi Petrovi Geršákovi, koľko z kamier na 
sídlisku Ťahanovce je potenciálne využiteľných na meranie rýchlosti, ak dostane mestská 
polícia túto kompetenciu. Predložil zároveň návrh, aby sa tento bod rokovania zmenil iba na 
písomnú  informatívnu správu, ktorú si budú môcť poslanci vopred naštudovať a na rokovaní 
budú iba diskutovať. 
 
Veliteľ Peter Geršák – reakcia na vystúpenie poslanca Tomáša Jurkoviča – bude sa snažiť, 
aby poslanci dostali informatívnu správu veliteľa stanice mestskej polície v predstihu. 
Informatívna správa je vypracovaná tak, že korešponduje so zákonnými povinnosťami, 
miestnych anomálií nie je až toľko. Štruktúra správy zostáva stále  rovnaká. 
 
Poslanec Štefan Bereš – opýtal sa veliteľa Geršáka, či na základe informácií, ktoré odzneli, 
stoja všetky autá na Havanskej ulici v rozpore so zákonom. 
 
Veliteľ Peter Geršák – reakcia na vystúpenie poslanca Štefana Bereša – zákon porušujú 
všetky vozidlá, ktoré parkujú v križovatkách, na prechodoch pre chodcov, na chodníkoch, 
ktoré nie sú priľahlé ku komunikácii – vyplýva to zo všeobecnej úpravy cestnej premávky. Čo 
sa týka žltých informačných tabúľ, ktoré sú osadené, porušenie práva sa musí vymáhať 
súdom ( s výnimkou, že by bolo vozidlo prekážkou v zmysle iných pravidiel (prejazd 
záchranárskych zložiek a pod.) Majitelia pozemkov zrejme využívajú legislatívnu dieru na to, 
aby prenájom pozemku speňažili.  
 
Jaroslav Žďára – MÚ – všetky súčasné kamery na sídlisku majú funkciu merania rýchlosti 
s výnimkou kamier značky Bosh, ktoré sú od firmy Antik. Na kamerách je potrebné iba 
nastaviť analytiku. Analýzy by však mali iba informatívny charakter. Tak, ako povedal Ing. 
Šteffan (IT a kamerový  technik) a veliteľ Mgr. Geršák, k tomu, aby sa kamerová technika dala 
použiť v zmysle priestupkového zákona na vymáhanie nejakých pokút, musí byť certifikovaná 
alebo  to musí byť špeciálne na to určené zariadenie. 
 
Veliteľ Peter Geršák – čo sa týka kamier na meranie rýchlosti, asi tri roky dozadu žiadala 
mestská polícia meranie rýchlosti na zjazde Európskej triedy ( naposledy pred polrokom tam 
opäť došlo k dopravnej nehode), na zjazde  Ázijskej triedy a na štvorprúdovke Americkej 
triedy. Štyri kamery s možnosťou merania rýchlosti  by na týchto miestach úplne postačovali 
na riešenie situácie, nakoľko ide o zberné komunikácie. 
 
Starosta mestskej časti ukončil diskusiu. 
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Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 100/2023 

Pozmeňujúci návrh poslanca Tomáša Jurkoviča 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

žiada  

starostu, aby zabezpečil zmenu tohto periodicky sa opakujúceho bodu na 

informatívnu správu  

Hlasovanie:  8/za   1/proti   0/zdržal sa  2/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 101/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

berie na vedomie  

Správu veliteľa Mestskej polície Košice -  stanica Ťahanovce. 

Hlasovanie:  10/za   0/proti   0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

Poslanca Špaka vykazovalo hlasovacie zariadenie ako neprítomného, nie ako 

nehlasujúceho, ako mylne informoval starosta mestskej časti. 

 

Bod č.8 Správa o činnosti hlavnej kontrolórky mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, 

stanovisko k 3. zmene rozpočtu 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Starosta otvoril 

diskusiu, do ktorej sa nikto neprihlásil. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 102/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 18f ods. 1 

písm. d) zákona číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v platnom znení  

berie na vedomie  

Správu o činnosti hlavnej kontrolórky mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce.  

Hlasovanie:  10/za   0/proti   0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 
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Bod č.9 Stanovisko hlavnej kontrolórky mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

k Záverečnému účtu za rok 2022 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Starosta otvoril 

diskusiu, do ktorej sa nikto neprihlásil. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 103/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 18f 

ods. 1 písm. c) zákona číslo 369/1990 Zb. obecnom zriadení v platnom znení  

berie na vedomie  

Stanovisko hlavnej kontrolórky k 3. zmene programového rozpočtu mestskej časti na 

rok 2023. 

Hlasovanie:   10/za   0/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

/Uznesenie malo byť schválené v bode programu č. 8, dodatočne sa o ňom hlasovalo 

v bode č. 9./ 

Uznesenie číslo 104/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 18f 

ods. 1 písm. c) zákona číslo 369/1990 Zb. obecnom zriadení v platnom znení  

berie na vedomie  

Stanovisko hlavnej kontrolórky mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce k 

Záverečnému účtu mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce za rok 2022. 

Hlasovanie:   10/za   0/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 10 Záverečný účet mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce za rok 2022 so 

stanoviskom audítora 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Zaoberala sa ním 

finančná komisia a miestna rada. Nezrovnalosť, na ktorú upozornila finančná komisia, bola 

riešená v spolupráci s hlavnou kontrolórkou a boli prijaté nápravné opatrenia. Starosta otvoril 

diskusiu. 

Poslanec Ján Pavúk – ekonomická časť v bode 10,  11 a 12 sa týka hospodárenia mestskej 

časti za rok 2022. Finančná komisia rozoberala jednotlivé položky tohto rozsiahleho 

materiálu, významné rozdiely nezaznamenala, mierne rozdiely boli vysvetlené. Mestská časť 

rok skončila s oveľa vyšším prebytkom, ako mala naplánované, a to z dôvodu, že neboli 

realizované všetky akcie, na ktoré boli vyčlenené finančné prostriedky. Prebytok činí 96 tisíc 

€. Finančná komisia ho odporúča presunúť do rezervného fondu. Jednu nezrovnalosť, ktorú 
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členovia komisie zachytili, bol dlhodobý záväzok. Nakoľko aj v správe hlavnej kontrolórky sa 

píše, že to bude prepracované, bilančná hodnota sa zmení o približne 300 tisíc €, čo však 

nemá žiadny dopad na výsledok hospodárenia. 

Opýtal sa na zostatok finančných účtov k 31.12.2022 z podnikateľskej činnosti. Odpovedala 

Mgr. Marta Baxová – vedúca ekonomického a finančného oddelenia miestneho úradu. 

Marta Baxová – MÚ – presnú informáciu nemá k dispozícii, ale predpokladá, že na účtoch je 

okolo 50 – 60 tisíc €. Suma 33 844, 15 € je zisk za rok 2022, na účtoch však boli ešte 

prostriedky z minulých rokov, sú tam zúčtovacie vzťahy, nakoľko mestská časť prijíma peniaze 

ako zálohové platby, ktoré sa neskôr zúčtovávajú, takže nie všetky prostriedky patria mestskej 

časti. 

Starosta Miloš Ihnát – do rezervného fondu boli presunuté finančné prostriedky 

z nerealizovaného projektu Dočasného prepojenia Hanojskej ulice  na Európsku triedu. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 105/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 14 

ods. 3 písm. d) zákona číslo 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov  

a) schvaľuje bez výhrad  

Záverečný účet mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce a celoročné hospodárenie za 

rok 2022  

b) schvaľuje  

vykázaný prebytok rozpočtu za rok 2022 vo výške 96 693,35 eur  

c) schvaľuje  

prevod vykázaného prebytku v zmysle zákona číslo 583/2004 Z.z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy do rezervného fondu.  

Hlasovanie:   10/za   0/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

Starosta mylne uviedol, že nehlasovali dvaja poslanci. Hlasovaciu kartu mal zasunutú 

poslanec Fedoročko, poslanca Špaka vykázalo hlasovacie zariadenie ako 

neprítomného. 

Bod č. 11 Výročná správa za rok 2022 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Zaoberali sa ním 

odborné komisie a miestna rada. 

K tomuto bodu nediskutoval nikto. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 106/2023 
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Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

Výročnú správu mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce za rok 2022. 

Hlasovanie:   10/za   0/proti   0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 12 Hodnotiaca správa plnenia programového rozpočtu za rok 2022 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Zaoberali sa ním 

odborné komisie a miestna rada. 

K tomuto bodu nediskutoval nikto. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 107/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

Hodnotiacu správu plnenia programového rozpočtu mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

za rok 2022. 

Hlasovanie:   10/za   0/proti   0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 13 Čerpanie rozpočtu za I. štvrťrok 2022 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Zaoberali sa ním 

odborné komisie a miestna rada. 

K tomuto bodu nediskutoval nikto. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 108/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 14 

ods. 3 písm. d) zákona číslo 401/1990 Zb. o meste Košice v znení neskorších predpisov  

schvaľuje  

čerpanie rozpočtu za I. štvrťrok 2023. 

Hlasovanie:   10/za   0/proti  0/zdržal sa  1/nehlasoval  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 15 Prerokovanie žiadostí o poskytnutie dotácií z rozpočtu mestskej časti Košice-

Sídlisko Ťahanovce na 2. polrok 2023 
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Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Bol prerokovaný 

na miestnej rade i v odborných komisiách. Starosta otvoril diskusiu. 

Poslanec Ján Pavúk – opýtal sa, aký návrh bude prenášať návrhová komisia. Odpoveď 

prednostky miestneho úradu Beáty Zemkovej bola, že prednesený bude návrh miestnej rady. 

Poslanec Marek Fedoročko – predniesol procedurálny návrh, aby sa o pridelení dotácií 

hlasovalo ako o celku podľa návrhu, ktorý bol odsúhlasený komisiou kultúry a športu 

a miestnou radou, aby poslanci nemuseli hlasovať o každom návrhu osobitne.  

Po upozornení, že sa dá hlasovať iba o jednom návrhu, svoj návrh opravil: aby sa hlasovalo 

ako o celku podľa návrhu miestnej rady. 

Hlasovanie:  6/za   2/proti  1/zdržal sa  2/nehlasoval (Figeľ, Janitor) 

Hlasovacie zariadenie vykázalo, že poslanec Figeľ   nehlasoval, ten následne potvrdil, že sa 

zdržal hlasovania. Chybu hlásil aj zástupca starostu Miroslav Janitor. 

Starosta vyhlásil hlasovanie za zmätočné. Vyzval poslancov, aby o procedurálnom návrhu 

poslanca Mareka Fedoročka hlasovali ešte raz. 

Hlasovanie:  6/za   2/proti  3/zdržal sa  0/nehlasoval 

Starosta chybne vyhlásil, že jeden poslanec nehlasoval, v skutočnosti  hlasovali všetci 

prítomní poslanci. Procedurálny návrh bol prijatý. 

Poslanec Ján Pavúk – podal pozmeňovací návrh na pridelenie dotácie pre gréckokatolícku 

cirkev – farnosť Ťahanovce v rámci projektu Šport pre všetkých  v období september – 

december vo výške 100 €. 

Pred hlasovaním o pozmeňovacom návrhu poslanca Jána Pavúka, starosta vyhlásil 

trojminútovú prestávku. Po nej predniesol poslanec Ján Pavúk ďalší pozmeňovací návrh, a to 

pre Združenie žien Slovenska : Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce schvaľuje poskytnutie dotácie pre Združenie žien Slovenska na medzinárodný 

workshop ženských organizácií vo výške 1000 €. 

Starosta vyhlásil, že diskusia pokračuje ďalej. 

Poslanec Marek Fedoročko – upozornil, že pri miestnom zastupiteľstve existujú komisie, 

ktoré sa venujú problémom do hĺbky a následne sa tieto prerokúvajú na miestnom 

zastupiteľstve. Čo sa týka prideľovania dotácií, príslušnou komisiou, ktorá detailne analyzuje 

každú žiadosť, ktorá na úrad príde, je komisia kultúry a športu. Poprosil poslancov teraz 

i v budúcnosti, aby rešpektovali názor ľudí, ktorí sa týmto žiadostiam veľmi detailne venujú, 

skúmajú, čo je predmetom, kedy sa to bude konať, aký bude dopad, aký má (akcia, pozn. ) 

finančný rozsah, pretože potom existencia týchto komisií – či už ide o dopravu alebo kultúru 

a šport, je úplne zbytočná. Ak komisia niečo prijme a potom na zastupiteľstve si každý 

hlasuje, ako chce odznova. Zmysel komisií je, aby sa na ich zasadnutí veci detailne rozobrali 

a poslanci na rokovaní zastupiteľstva by nemali prichádzať so zásadnými zmenami. Na 

miestnej rade sa jej členovia zhodli v 99 – tich percentách so všetkými vecami, ktoré prešli 

cez komisiu kultúry a športu, otáznym zostal jeden bod, a to bolo práve Združenie žien 
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Slovenska, kde bolo hlasovanie patové (2:2). Nerozumie preto 15- minútovému chaosu, keď 

požiadal o hlasovanie en bloc, nakoľko zhoda bola takmer vo všetkých veciach. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 

 Uznesenie číslo 109/2023 

Pozmeňovací návrh poslanca Jána Pavúka  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

poskytnutie dotácie z rozpočtu mestskej časti pre žiadateľa Gréckokatolícka cirkev, 

farnosť Ťahanovce za telocvičňu v rámci projektu „Šport pre všetkých“ v období 

september – december 2023 vo výške 100 Eur.  

Hlasovanie:   6/za   2/proti  3/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Uznesenie číslo 110/2023 

Pozmeňovací návrh poslanca Jána Pavúka  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

poskytnutie dotácie pre Združenie žien Slovenska na medzinárodný workshop 

ženských organizácií vo výške 1 000 EUR.  

Hlasovanie:   6/za   2/proti  3/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

 

 

Uznesenie číslo 110/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce v súlade so 

Všeobecne záväzným nariadením mestskej časti číslo 1/2015 o poskytovaní dotácií 

mestskou časťou Košice-Sídlisko Ťahanovce v úplnom znení a s § 7 ods. 6 zákona číslo 

583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy  

schvaľuje  

poskytnutie dotácie podľa predloženého návrhu v zmysle pozmeňujúcich návrhov. 

Hlasovanie:   11/za   0/proti   0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 
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Návrh na pridelenie dotácií v zmysle pozmeňovacích návrhov:  

 • pre žiadateľa CBK Minibuseuropa Ťahanovce Košice na úhradu nákladov súvisiacich 

s účasťou na sústredení a na prípravných turnajoch v basketbale v II. polroku 2023 vo 

výške 800 €  

• pre žiadateľa Karate klub UNION Košice, o.z. na súťaže SZK/VUKABU/ zahraničné v II. 

polroku 2023 vo výške 200 €  

• pre žiadateľa Karate klub UNION Košice, o.z. na súťaže SZK/VUKABU/ zahraničné v II. 

polroku 2023 vo výške 200 €  

• pre žiadateľa Old Boys Ťahanovce na realizáciu 7. ročníka medzinárodného 

futbalového turnaja hráčov nad 40 rokov „Old Boys Cup 2023“ v II. polroku 2023 vo 

výške 300 €  

• pre žiadateľa Záujmový odbor regionalistiky Matice slovenskej na „Slávnostnú 

akadémiu k 10. výročiu založenia“ s plánovaným termínom uskutočnenia september – 

november 2023 vo výške 0 €  

• pre žiadateľa ADIUTOR na realizáciu projektu „Šarkaniáda“ v októbri 2023 vo výške 

100 € • poskytnutie dotácie z rozpočtu mestskej časti pre žiadateľa ADIUTOR na 

realizáciu projektu „Stretnutie s Mikulášom“ v plánovanom termíne 6.12.2023 vo 

výške 0 €  

• pre žiadateľa Združenie žien Slovenska na medzinárodný workshop ženských 

organizácií vo výške 1000 €.  

• pre žiadateľa Športový klub nevidiacich a slabozrakých športovcov Delfín Košice na 

úhradu nákladov na tematickom pobyte „Priestorová orientácia s bielou palicou v 

neznámom teréne“ v auguste 2023 vo výške 100 €  

• pre žiadateľa Gréckokatolícka cirkev, farnosť Košice - Ťahanovce za telocvičňu v 

rámci projektu „Šport pre všetkých“ v období september – december 2023 vo výške 

100 €  

• pre žiadateľa Rímskokatolícka farnosť sv. Dominika Savia, Košice na podporu 

spoločenských aktivít v živote farnosti v II. polroku 2023 vo výške 400 €  

• pre žiadateľa Rímskokatolícka farnosť sv. Dominika Savia, Košice na revitalizáciu, 

skrášlenie a dobudovanie okolia nového kostola a doplnenie zariadenia pastoračného 

centra v II. polroku 2023 vo výške 0 €  

• pre žiadateľa Ťahanovská záhrada na realizáciu projektu „Môj záver života – 

medzigeneračný dialóg“ v II. polroku 2023 vo výške 0 €  

• pre žiadateľa Únia nevidiacich a slabozrakých Slovenska na realizáciu projektu 

„Slávnostná akadémia“ pri príležitosti Svetového dňa bielej palice 27.10.2023 vo výške 

100 €. 

 

Bod č. 16 Štatút Klubu seniorov Sídlisko Ťahanovce, Správa o činnosti Klubu seniorov 

Sídlisko Ťahanovce za rok 2022 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Bol prerokovaný 

v miestnej rade na komisii kultúry a športu. Starosta otvoril diskusiu. 

Návrhová komisia – poslankyňa Eva Zummerová: 
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 Uznesenie číslo 112/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice–Sídlisko Ťahanovce  

a) schvaľuje  

s účinnosťou od 1. 7. 2023 Štatút Klubu seniorov Sídlisko Ťahanovce,  

b) zrušuje  

s účinnosťou od 30. 6. 2023 Štatút Klubu seniorov Sídlisko Ťahanovce zo dňa 28. 2. 

2019 schválený uznesením Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce č. 76/2019,  

c) berie na vedomie  

Správu o činnosti Klubu seniorov Sídlisko Ťahanovce za rok 2022. 

Hlasovanie:   11/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 17 Správa komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov 

Bod uviedla predsedníčka komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov poslankyňa Zuzana Slivenská. 

Poslankyňa Zuzana Slivenská – prečítala správu komisie, ktorá je výstupom dvoch stretnutí 

komisie. V materiáloch boli predložené dva návrhy uznesenia. Upozornila na to, že bude 

predkladať iba jeden z týchto návrhov, druhý návrh, ktorým komisia odporučila začať konanie 

proti konkrétnemu poslancovi, predsedníčka predkladať nebude, ale dáva týmto na vedomie, 

že v prípade, ak si ho niekto osvojí, môže ho predložiť. 

Správa komisie: 

„Komisia na svojom rokovaní, ktoré sa konalo dňa 7. júna 2023, vykonala kontrolu 
majetkového priznania verejných funkcionárov u poslancov miestneho zastupiteľstva a 
starostu v zmysle Čl. 7 ods. 1 ústavného zákona č. 357/2004 Z. z. v znení neskorších 
predpisov, podľa ktorého je verejný funkcionár povinný podať do 30 dní odo dňa, kedy sa 
ujal verejnej funkcie, a počas jej výkonu do 30. apríla každého kalendárneho roka písomné 
oznámenie o podaní majetkového priznania za predchádzajúci rok.  
Vykonanou kontrolou bolo zistené, že svoju zákonnú povinnosť si nesplnil jeden poslanec, 

voči ktorému komisia navrhla začatie konania na udelenie sankcie vo výške jednomesačnej 

odmeny. Všetky ostatné oznámenia boli podané v súlade s Čl. 7 ods. 1 ústavného zákona. 

Nedostatky nezávažného charakteru boli odstránené v lehote určenej komisiou. Majetkové 

priznania sú zverejnené na webovom sídle mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce.“ 

Vysvetlenie návrhov uznesení: 

Návrh uznesenia:  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa článku 7 ods. 5 

Ústavného zákona číslo 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 
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verejných funkcionárov berie na vedomie Správu Komisie na ochranu verejného záujmu pri 

výkone funkcií verejných funkcionárov. 

Tento návrh predloží návrhovej komisii ako predsedníčka komisie. Druhý návrh sa rozhodla 

nepredložiť z dôvodu, že komisia si splnila svoju zákonnú povinnosť, prešla všetky majetkové 

priznania, vyvodila odporúčacie stanovisko voči zastupiteľstvu, avšak sama ako poslankyňa je 

toho názoru, že priestupok nebol taký závažný a poslanec Jurkovič ihneď po výzve svoje 

majetkové priznanie doručil. Majetkové priznanie nemalo žiadne nedostatky ani chyby, preto 

považuje za bezpredmetné začať nejaké konanie na udelenie sankcie. Zopakovala však, že ak 

si chce niekto z poslancov osvojiť návrh uznesenia na udelenie sankcie, ten je k dispozícii a je 

aj súčasťou prípravného materiálu, ktorý obdržali všetci poslanci. 

Starosta otvoril k tomuto bodu diskusiu. 

Poslanec Ján Pavúk – stotožnil sa s názorom predsedníčky komisie Zuzany Slivenskej 

nesankcionovať kolegu za oneskorené podanie. Ide o malú chybu, bolo to doplnené a za takú 

krátku dobu ani nie je predpoklad, že by mohlo dôjsť k nejakému finančnému deliktu. 

Poslankyňa Zuzana Slivenská – uviedla, že by bolo v budúcnosti vhodné upozorniť poslancov 

na blížiaci sa termín podania majetkového priznania a tiež sa dohodla s prednostkou úradu 

Beátou Zemkovou, že je potrebné zorganizovať buď na úrovni mesta alebo na úrovni 

mestskej časti školenie pre poslancov, čo je potrebné uviesť do majetkového priznania a ako 

je potrebné ho vyplniť, aby spĺňalo literu zákona. 

Návrhová komisia – poslanec Jozef Figeľ: 

Uznesenie číslo 113/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa článku 7 ods. 5 

Ústavného zákona číslo 357/2004 Z. z. o ochrane verejného záujmu pri výkone funkcií 

verejných funkcionárov  

berie na vedomie  

Správu Komisie na ochranu verejného záujmu pri výkone funkcií verejných 

funkcionárov. 

Hlasovanie:   11/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté.  

 

Bod č. 18 Harmonogram zasadnutí Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce a orgánov miestneho zastupiteľstva na II. polrok 2023 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Bol prerokovaný 

v miestnej rade a na zasadnutiach odborných komisií. Starosta otvoril diskusiu, do ktorej sa 

nikto neprihlásil. 

Návrhová komisia – poslanec Jozef Figeľ: 

Uznesenie číslo 114/2023 
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Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce v súlade s 

ustanovením § 7 ods. 1 Rokovacieho poriadku Miestneho zastupiteľstva mestskej časti 

Košice-Sídlisko Ťahanovce, miestnej rady a komisií miestneho zastupiteľstva  

schvaľuje  

Harmonogram zasadnutí Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Košice-Sídlisko 

Ťahanovce a orgánov miestneho zastupiteľstva na 2. polrok 2023. 

Hlasovanie:   11/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 19 Správa o plnení uznesenia číslo 362/2020 doplneného uznesením číslo 85/2023 – 

informácia o aktuálnom stave napĺňania Podprogramu 1.9 Vysporiadanie pozemkov na 

území mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce a prípravné práce pri investičných zámeroch 

Materiál poslanci obdržali a je zverejnený na webovom sídle mestskej časti. Bol predmetom 

rokovania odborných komisií a miestnej rady. Starosta otvoril diskusiu, do ktorej sa nikto 

neprihlásil. 

Návrhová komisia – poslanec Jozef Figeľ: 

Uznesenie číslo 115/2023 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

berie na vedomie  

Správu o plnení uznesenia číslo 362/2020 zo dňa 16.12.2020, doplneného uznesením 

číslo 85/2023 zo dňa 19.4.2023.  

Hlasovanie:   11/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 20 Návrh na odmenu hlavnej kontrolórke mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

za I. štvrťrok 2023 

Odmenu navrhla finančná komisia, preto starosta požiadal predsedu komisie, aby návrh 

uviedol,  zároveň otvoril k tomuto bodu diskusiu. 

Poslanec Ján Pavúk – činnosť hlavnej kontrolórky bola vykonaná v súlade so schváleným 

plánom, iné požiadavky na hlavnú kontrolórku zatiaľ neboli. Ide o prvú odmenu, ktorú jej 

mestská časť poskytuje, nakoľko je krátko vo funkcii, komisia sa však zhodla, že návrh predloží 

a podporí. 

Návrhová komisia – poslanec Jozef Figeľ: 

Uznesenie číslo 116/2023 
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Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce podľa znenia § 18c 

ods. 5 zákona číslo 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov 

schvaľuje  

odmenu hlavnej kontrolórke mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce za I. štvrťrok 

2023 vo výške 466 eur, čo je 30% zo súčtu jej platov za obdobie I. štvrťroka 2023.  

Hlasovanie:   11/za   0/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 23 Poskytnutie nenávratného finančného príspevku na projekt „Riešenie migračných 

výziev v mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce“ 

O uvedenie materiálu starosta požiadala vedúceho oddelenia rozvoja miestneho úradu PhDr. 

Jaroslava Žďáru. Zároveň otvoril diskusiu. 

Jaroslav Žďára – MÚ – pred týždňom sa za mestskú časť zúčastnil stretnutia starostov 

s ministerstvom investícií (MIRRI), ktoré vypísalo výzvu nariešenie migračných výziev FAST 

CARE 1. Na stretnutí bolo prezentované novým ministrom, že projekt FAST CARE beží, obce sú 

zazmluvnené s výnimkou niektorých, ktorým dotácia nebola pridelená z dôvodu formálnych 

nedostatkov. Mestská časť už rozhodnutie má a čaká na zmluvu. Zároveň boli účastníci 

stretnutia informovaní, že táto výzva mala spĺňať štyri princípy. Z dôvodu, že sa mestské časti 

nedohodli s mestom Košice na prerozdelení financií z tejto výzvy (oprávneným žiadateľom 

boli iba mestské časti), naopak v Bratislave k dohode a prerozdeleniu došlo, sa začalo 

uvažovať o tom, či tieto princípy –rovnosť a  spravodlivosť atď. (ostatné si presne nepamätá) 

boli dodržané. Európska komisia konštatovala, že tieto princípy dodržané neboli. Nakoľko 

ministerstvo investícií plánuje vypísať druhú výzvu FAST CARE 2, ktorá bude mať 

pravdepodobne rovnaké podmienky za ďalšie sledované obdobie. Podmienkou je však 

dohoda mesta a mestských častí, akým spôsobom si tento finančný príspevok prerozdelili. 

V prípade nedohody bude ohrozená celá výzva pre Slovenskú republiku. 

Z tohto dôvodu predsedníčka Rady starostov Lenka Kovačevičová zvolala mimoriadne 

zasadnutie Rady starostov. Na čo sa na rade starostov dohodli zrejme doplní starosta 

mestskej časti. 

Starosta Miloš Ihnát – odpovedal, že radu starostov informoval, že bez súhlasu miestneho 

zastupiteľstva sa nedokáže dohodnúť na ničom. Na stretnutí zaznel návrh, aby mestské časti 

previedli 10 % zo získaných financií mestu Košice, v Bratislave sa mestské časti dohodli na 50-

tich percentách. Preto navrhuje diskutovať o návrhu 10-tich percent, ale možné je rokovať aj 

o iných percentách a prijať uznesenie, ktoré by mohol starosta postúpiť mestu Košice. 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie Jaroslava Žďáru – doplnil 

vystúpenie J. Žďáru.“ Páči sa mu“ princíp rovnosti a spravodlivosti, pretože jediný, kto písal na 

Európsku komisiu proti Slovensku a proti Košiciam, bol košický primátor. Ten napísal oficiálny 

list, že mesto Košice nedostalo z týchto peňazí ani euro a cíti sa ukrivdené, že za pomoc 

Ukrajine nedostalo nič, čo nie je pravda, pretože mesto všetky výdavky, ktoré malo 
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v súvislosti s pomocou Ukrajine, malo preplatené z iného rozpočtu a nie je pravda to, čo tvrdí 

primátor. Mestská časť teraz ide dať cca 34 tisíc € naspäť mestu, ako princíp férovosti 

a spravodlivosti.  Na druhej strane mesto v tomto roku nedá na opravu chodníkov a schodísk 

v mestskej časti žiadne financie. Otázka znie, čo bude s výzvou FAST CARE 2, pretože tvrdenie, 

že ak sa mestské časti s mestom nedohodnú, bude  výzva ohrozená, sa nezakladá na pravde. 

FAST CARE 2 bude. 

Opýtal sa zároveň starostu, na akom pomere rozdelenia financií sa s primátorom dohodli pri 

výzve FAST CARE 2. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – pri výzve FAST CARE 2 žiadna dohoda nebola. Upozornil, že 

na programe je výzva FAST CARE 1. Je na zastupiteľstve, aké uznesenie prijme. Akékoľvek 

prijaté uznesenie postúpi starosta na mesto Košice. 

Faktická poznámka poslanca Tomáša Jurkoviča na vystúpenie Jaroslava Žďáru- opýtal sa, či 

v prípade neodsúhlasenia žiadneho percenta podielu pre mesto Košice mestská časť 

odsabotuje celú krajinu alebo je to len nejaké strašenie niečím, čo nie je reálne. 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – prvá mestská časť, ktorá odsúhlasila 10 %, bola mestská 

časť Košice-Sídlisko KVP. Na tomto základe sa potom rozhodovali aj ostatné mestské časti a šli 

v tej istej línii. Čo sa stane alebo nestane, ak sa mestu nepostúpi žiaden podiel, nevie 

povedať.  

Faktická poznámka poslanca Juraja Mazáka na vystúpenie starostu Miloša Ihnáta – na 

minulom zastupiteľstve bola diskusia o tom, že okresný úrad sa vyjadril, že malo mesto 

všetko uhradené a ak nie, nech dá množinu vecí, ktoré neboli uhradené. Sú nejaké dáta 

z mesta Košice, čo nebolo uhradené? 

Reakcia starostu Miloša Ihnáta – jeho povinnosťou bolo predložiť návrh zastupiteľstvo 

a poslanci sa slobodne rozhodnú, či ho podporia. Európska komisia sa jednoznačne nesúhlasí 

s tým, aby sa mestské časti s mestom nejakým spôsobom nepodelili. O odpoveď na svoju 

otázku má podľa neho poslanec Mazák požiadať mesto Košice. 

Poslanec Marek Fedoročko – na rade starostov bolo dohodnuté, že všetky mestské časti, 

ktoré boli prijímateľmi tejto výzvy (starosta z pléna doplnil, že ide o všetky „veľké mestské 

časti), zaplatia z týchto peňazí menším mestským častiam. 

Ďalej zopakoval, že čo sa týka výzvy FAST CARE 2, ide iba o vyhrážky, že ak sa mesto 

s mestskými časťami nedohodne, FAST CARE 2 nebude. Zaujímalo ho, ako by rozhodnutie 

Košíc ovplyvnilo výzvu, ktorá sa týka všetkých samospráv na Slovensku, ktoré pomáhali 

a ktoré majú nárok na tieto finančné prostriedky, ktoré chce vláda distribuovať samosprávam. 

Vyzval, aby sa poslanci nenechávali zbytočne zavádzať a klamať, že mesto nedostalo nič, lebo 

to nie je pravda. „ Buď budeme solidárni a dáme 10% ako ostatné veľké mestské časti, alebo 

budeme trvať na našom pôvodnom stanovisku, že mesto malo všetky svoje náklady 

refundované a my tieto peniaze použijeme napríklad na opravu chodníkov na Bukureštskej, 

ktoré sú vo vlastníctve mesta a mesto sa o nich nestará. 

Poslanec Juraj Mazák – uznesenie nepodporí 
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Poslanec Ján Pavúk – súhlasí s uznesením za predpokladu, že mesto peniaze, ktoré dostane 

od mestskej časti, investuje do opravy chodníkov. 

Starosta poslanca Pavúka vyzval, aby predložil návrh na uznesenie. Vzápätí upozornil, že 

prijatie uznesenia k tomuto bodu je veľmi dôležité, nakoľko vznikne napätie medzi mestom 

a mestskou časťou a v tej vojne sa ocitne starosta. Charakter navrhovaného uznesenia musí 

byť len odporúčací. 

Starosta vyhlásil päťminútovú prestávku.  

Poslanec Ján Pavúk – prečítal návrh uznesenia: 

„ Miestne zastupiteľstvo mestskej časti a) schvaľuje prerozdelenie nenávratného finančného 

príspevku na projekt Riešenie migračných výziev v mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce 

v pomere 90% pre mestskú časť Košice-Sídlisko Ťahanovce a 10 % pre mesto Košice 

s podmienkou, že mesto Košice preinvestuje tieto prostriedky na opravy a údržbu svojho 

majetku (chodníky, cesty a pod.) na území mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce najneskôr 

do konca roku 2024.“ 

Faktická poznámka poslanca Mareka Fedoročka na vystúpenie poslanca Jána Pavúka – 

poďakoval za tento kompromisný návrh, ktorý sa v pléne našiel. Aj keď s ťažkým srdcom, ale 

bude súhlasiť s týmto návrhom, a to z dôvodu, že mestská časť tým dáva najavo vôľu 

participovať spolu s mestom na takýchto veciach, ale zároveň veľmi jasne a dôrazne hovorí, 

že mesto má na území mestskej časti svoj majetok, o ktorý sa nestará a peniaze, ktoré 

takýmto spôsobom mestská časť poskytne mestu sa môžu veľmi ľahko a veľmi efektívne 

vrátiť naspäť k občanom vo forme opráv chodníkov, o ktorých zastupiteľstvo rokovalo dve 

hodiny (chodník Bukureštská, malá Americká trieda, schodisko na Budapeštianskej 8...) 

Návrhová komisia – poslanec Jozef Figeľ: 

Uznesenie číslo 117/2023 

Pozmeňujúci návrh poslanca Jána Pavúka  

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce  

schvaľuje  

prerozdelenie nenávratného finančného príspevku na projekt „Riešenie migračných 

výziev v mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce“ v pomere 90% pre mestskú časť 

Košice-Sídlisko Ťahanovce a 10% pre mesto Košice s podmienkou, že mesto Košice 

preinvestuje tieto prostriedky na opravu a údržbu svojho majetku (chodníky, cesty a 

pod.) na území mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce najneskôr do konca roka 

2024.  

Hlasovanie:   9/za   2/proti  0/zdržal sa  

Uznesenie bolo prijaté. 

 

Bod č. 24 Interpelácie 
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Poslanec Tomáš Jurkovič – interpelácie sú na starostu mestskej časti: 

1. Má mestská časť vypracovanú pasportizáciu chodníkov? Ak áno, žiadam ju zverejniť, ak 

nie, na základe akých kritérií boli vytypované chodníky na rekonštrukciu? 

2. Existuje harmonogram stavebných prác k výstavbe druhého výjazdu z Hanojskej ulice? 

Ak áno, žiadam ho zverejniť. 

3. Kedy budú kontrolné dni počas výstavby druhého výjazdu z Hanojskej ulice? 

4. Ako je mestská časť pripravená na chodníkovú novelu, ktoré ulice sa idú 

zjednosmerňovať a kedy to prebehne? 

 

Na interpelácie poslanca Jurkoviča starosta chcel odpovedať aj ústne. 

Starosta Miloš Ihnát – čo sa týka Hanojskej ulice – 26.6. by sa malo začať bagrovanie, čo sa 

týka harmonogramu – pracuje sa na jeho tvorbe, zatiaľ neexistuje. To isté platí aj pre 

kontrolné dni. 

K pasportizácii chodníkov – pasportizáciu si urobí mesto Košice ako správca ciest, správca 

parkovania a cestný správny orgán. 

Zjednosmernenie ulíc poskytne PhDr. Žďára a poslanec dostane odpoveď písomne. Podotkol, 

že mestská časť Košice-Sídlisko Ťahanovce je jedinou mestskou časťou, ktorá dala mestu 

návrhy na zjednosmernenie ulíc v rámci chodníkovej novely. 

 

Bod č. 25 Rôzne 

Starosta Miloš Ihnát – predniesol pozvánku na pripravované podujatie pod názvom Deň 

menšín, ktorý mestská časť organizuje s finančnou podporou Karpatskej nadácie. Poďakoval 

za aktívnu spoluprácu poslankyni Márii Horváthovej, Uršuli Ambrušovej a členom komisie 

kultúry a športu a zamestnancom miestneho úradu. 

Starosta ďalej požiadal zástupcu starostu Miroslava Janitora a poslanca Mareka Fedoročko 

o zhodnotenie Olympiády mestských častí. 

Poslanec Marek Fedoročko – v olympiáde mestských častí je sídlisko Ťahanovce na 1. mieste 

s trojbodovým náskokom pred KVP. Zajtra (22.6.2023) o 8.30 na Bankove  sa uskutoční súťaž 

v minigolfe, pozval preto všetkých, aby prišli súťažné družstvo sídliska Ťahanovce podporiť 

a povzbudiť. Potom zostávajú ešte tri disciplíny – tenis, ping-pong a plážový volejbal. Ak sa nič 

zásadného nestane a mestská časť sa bude umiestňovať tak, ako doteraz – v prvej trojke, 

máme šancu na niektorú z medailových pozícií, ale ambície sú tie najvyššie, a to je víťazstvo. 

Celkovo sa podujatie darí, organizácia jednotlivých disciplín prebieha na vysokej úrovni, 

neboli zaznamenané žiadne nedostatky alebo sťažnosti. Je to veľmi dobrý projekt, ktorý bude 

na ďalší rok určite pokračovať. 
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Starosta Miloš Ihnát -  poďakoval za vzornú reprezentáciu mestskej časti a vyjadril 

presvedčenie, že to mestská časť dotiahne do úspešného záveru. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – opýtal sa na verejné osvetlenie na Berlínskej ulici, kedy bude 

konečne zrealizované alebo aký je najnovší stav.  

Odpovedal starosta Miloš Ihnát – na mestskom zastupiteľstva v Košiciach sa schvaľoval 

nájom pozemkov pre dopravný podnik ako správcu verejného osvetlenia. Bohužiaľ, káble tam 

boli umiestnené načierno bývalým zamestnancom dopravného podniku. Takže sa vlastne 

legalizuje umiestnenie káblov a stĺpov verejného osvetlenia. Nebude ich však toľko, ako bolo 

v projekte, nakoľko bolo potrebné obísť súkromné pozemky (ODEKO). Konečný termín, kedy 

budú stĺpy osadené zatiaľ nevie povedať. Zatiaľ sa čaká na podpis uznesenia zo strany 

primátora mesta. 

Poslanec Tomáš Jurkovič – opýtal sa, či mestská časť už rokovala s Mestskými lesmi 

o budovaní vodozádržných opatrení, týka sa to najmä na Čínskej ulice a Ázijskej triedy. Ak 

áno, ako to prebehlo, či sú nejaké konkrétne kroky na budúcu realizáciu opatrení. 

Odpovedal starosta Miloš Ihnát – rokovanie sa uskutočnilo a niektoré veci sú už zrealizované 

– 100 m nad kontajneroviskom Čínska 11 sú vybudované vodozádržné ryhy vykonané 

bagrom. Na realizácii takýchto opatrení pracuje mestská časť aj nad Viedenskou ulicou, kde 

pri intenzívnych dažďoch steká íl. 

Poslanec Ján Pavúk – požiadal o vylepenie oznámenia na domy na Hanojskej ulici 

o obmedzeniach v čase realizácie výjazdu. 

Poslanec Marek Fedoročko – pozval všetkých prítomných na úvodné podujatie Letného kina 

na Ťahanovciach, ktoré podporila aj mestská časť Košice-Sídlisko Ťahanovce. Aj tohto roku 

každý piatok od 20.30 až do konca prázdnin bude premietanie rozprávok pre deti. Prvým 

filmom bude Princezná rebelka, aktuálny film, ktorý sa pred rokom začal premietať v kinách. 

Poďakoval sa za podporu mestskej časti. 

Poslanec Jozef Figeľ – opýtal sa na situáciu s diviakmi na sídlisku, nakoľko tento problém 

nebol zahrnutý do programu zasadnutia. 

Odpovedal starosta Miloš Ihnát – mestská časť obdržala odpoveď z okresného úradu, ktorý 

odporúča poľovníckemu združeniu odchyt a premiestňovanie diviačej zveri z obytných zón do 

lesa. Poľovnícke združenie Lovena s takýmto odporúčaním nesúhlasí, nakoľko je to veľmi 

nákladné. Takýto systém odchytu  údajne funguje niekde pri Bratislave. Čo sa týka odstrelu 

v intraviláne mestskej časti Košice-Sídlisko Ťahanovce, na nepoľovných plochách odstrel 

nebude povolený.  

O ďalšie vysvetlenie starosta požiadal PhDr. Jaroslava Žďáru – vedúceho oddelenia rozvoja 

miestneho úradu. 

Jaroslav Žďára MÚ -  uskutočnilo sa veľké stretnutie v súvislosti so zrážkou vozidla 

s medveďom, zároveň sa však riešila aj situácia s diviakmi. Poľovnícke združenie Lovena 

požadovalo povolenie na odstrel aj na území Sadu mládeže. Tie sú v súčasnosti kvalifikované 

ako „sad“. V prípade, že sa prekvalifikujú na „ostatné plochy“, lov na tomto území by mohol 
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byť povolený.  Takúto prekvalifikáciu môže z vlastnej iniciatívy realizovať aj okresný úrad. 

Preto mestská časť požiadala okresný úrad, aby túto možnosť zvážil. Okresný úrad toto 

územie však považuje za hospodársky mimoriadne hodnotné územie s kvalitnou pôdou, 

preto nezačne konanie z vlastnej iniciatívy vo veci prekvalifikácie. Konanie je možné začať aj 

z iniciatívy užívateľov alebo vlastníkov pozemkov. Veľké množstvo vlastníkov však nedáva 

veľkú nádej na začatie takéhoto konania. 

Na stretnutí sa diskutovalo aj o tom, čo je poľovnou a nepoľovnou plochou. Okresný úrad dal 

k tomu zaujímavý výklad, že poľovnou plochou sú v súčasnosti aj lesné pozemky, ktoré 

susedia s mestskou časťou. Znamená to, že aj napríklad v blízkosti Čínskej ulice, kde začínajú 

lesné pozemky, je už poľovná plocha. Okresný úrad sa bude teda snažiť tlačiť na poľovnícke 

združenie Lovena, aby začalo loviť aj na plochách v blízkosti obytných stavieb. Je potrebné si 

uvedomiť, že je to riziko a Lovena to robiť nechce. Mestská časť nemá zákonnú kompetenciu, 

ktorou by Lovenu k tomu prinútila. Druhý problém je, že revír Loveny je pomerne rozsiahly a 

združenie kvóty odstrelu napĺňa, ale na inom území, ako by bolo potrebné pre mestskú časť. 

Otázka okresnému úradu smerovala aj vo veci vhodného a nevhodného spôsobu lovu. Všetky 

spôsoby lovu sú v súčasnosti povolené, nakoľko ešte stále platí výnimka z dôvodu afrického 

moru ošípaných. Podľa najnovších informácií sa africký mor blíži k územiu Košíc a je možné že 

prirodzene zredukuje populáciu diviačej zveri. 

 

Bod č. 26 Záver 

Starosta mestskej časti poďakoval prítomným za účasť na zasadnutí a poprial všetkým pekné 

leto. 

 

Overovatelia zápisnice:  Ing. Štefan Bereš 

    Mgr. Mária Horváthová 

 

 

 

       Mgr. Ing. Miloš Ihnát 

                 starosta mestskej časti 

 

Za správnosť: JUDR. Beáta Zemková 

Zápisnicu vyhotovila: Ing. Janka Rajňáková 


